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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.   5 /2016 
Caràcter: ordinària  
Data: 27 de maig de 2016 
Horari: de 9.15 h.  a les  15.12  h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap  
Montserrat  Mínguez García, Regidora 
Félix Larrosa Piqué,  Regidor 
Xavier Rodamilans de la O, Regidor 
Rafael Peris Martín, Regidor 
Montserrat Parra Albà, Regidora 
Joan Gómez López, Regidor 
Sara Mestres Llussà, Regidora 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Maria Carme Culleré Llavoré, Regidora 
Francesc Josep Cerdà Esteve, Regidor 
Cristina Núria Simó Andreu, Regidora 
Rosa Maria Salmerón Pallarés, Regidora 
Marta Gispert Rocasalbas, Regidora 
Angeles E. Ribes Duarte, Regidora 
José Luis Osorio Fernández, Regidor 
Daniel Rubio Ruiz, Regidor 
José Maria L. Córdoba Alós, Regidor 
Carles Vega Castellví, Regidor 
Josep Maria Baiget Marqués, Regidor 
Núria Marín Casas, Regidora 
Pau Juvillà Ballester, Regidor 
Francesc Gabarrell Guiu, Regidor 
Dolores López Aguilar, Regidora 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Carlos González Iglesias Regidor 
Sergio Talamonte Sánchez  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol Tresorera  
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 29 d’abril de 2016.  
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 2402 fins al núm. 3223, ambdós inclosos.  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 21-4-2016 de delegació en el regidor Sr. Joan Gómez López de la 
signatura de convenis amb administracions, entitats, etc. dins de l’àmbit de la 
Regidoria de Participació Ciutadana. 
 

- Decret de 28-4-2016 de nomenament dels membres del consell Municipal de la 
Gent Gran de la ciutat de Lleida i del Ple d’aquest consell.  
 

- Decret de 4-5-2016 de nomenament de nous membres del Consell Municipal de 
Les Dones i del seu Plenari. 
 

- Decret de 17-5-2016 Delegació temporal a favor del tinent d’alcalde Sr. Rafael 
Peris de les competències d’Alcaldia en matèria d’Urbanisme, Indústria i 
Activitats, edificis municipals i llicències d’ocupació de la via pública que han 
estat delegades al tinent d’alcalde Sr. Félix Larrosa. 
 

 
4.- FIXACIÓ DE LA DATA DEL PLE ORDINARI DEL PROPER MES DE JUNY 
 
El senyor alcalde dona compte de l’acord de la Junta de Portaveus pel qual es va fixar 
que el Ple ordinari del mes de juny es farà el divendres dia 1 de juliol. 
 
S’acorda per unanimitat  aquest canvi de data.  
 
 
5.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE L LEIDA I LA 
FUNDACIÓ CHAMPAGNAT, PER LA CESSIÓ D’ÚS DEL LOCAL D EL CALIDOSCOPI 
PEL DESENVOLUPAMENT D’ACTIVITATS EDUCATIVES 
   
Vist l’informe emès per la Cap de la Unitat Tècnica d’Infància i Família relatiu al conveni 
entre l’Ajuntament de Lleida i la Fundació Champagnat per a la cessió d’ús del local 
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Calidoscopi pel desenvolupament d’activitats educatives.  
 
Tenint en compte la trajectòria del projecte i la voluntat expressada de l’entitat de seguir 
desenvolupant-lo.  
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per als Drets de les Persones, amb 25 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, PP i Comú de Lleida i 2 
vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP, s’acorda: 
 
Ratificar el conveni entre l’Ajuntament de Lleida i la Fundació Champagnat per la cessió 
d’ús del local del Calidoscopi pel desenvolupament d’activitats educatives, el qual no 
canvia les condicions del que el precedia.   
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE L LEIDA I ELS 
SALESIANS SANT JORDI – PES LLEIDA PER A LA CESSIÓ D ’ÚS D’ALGUNS 
ESPAIS PEL DESENVOLUPAMENT DE L’ACTIVITAT DE CENTRE  OBERT EL 
MERCAT 
 
Vist l’informe emès per la Cap de la Unitat Tècnica d’Infància i Família relatiu al conveni 
entre l’Ajuntament de Lleida i els Salesians Sant Jordi – PES Lleida per a la cessió d’ús 
d’alguns dels espais de l’equipament el Mercat “Espai municipal de lleure i creació per a 
joves”, pel desenvolupament de l’activitat de Centre obert el Mercat. 
 
Atès que el conveni vigent amb l’entitat acaba el dia 4 d’abril de 2016.  
 
Tenint en compte la trajectòria del projecte i la voluntat expressada de l’entitat de seguir 
desenvolupant-lo.  
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per als Drets de les Persones, amb 25 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, PP i Comú de Lleida i 2 
vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP, s’acorda: 
 
Ratificar el conveni entre l’Ajuntament de Lleida i els Salesians Sant Jordi - PES Lleida 
per la cessió d’ús de l’espai necessari per al desenvolupament del Centre Obert el 
Mercat, el qual no canvia les condicions del que el precedia.   
 
 
7.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE PRÒRROGA PER A L ’ANY 2017 DEL 
CONVENI DE COL·LABORACIÓ INTERADMINISTRATIVA ENTRE EL 
DEPARTAMENT DE TREBALL, AFERS SOCIALS I FAMÍLIES DE  LA GENERALITAT 
DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A LA PRES TACIÓ DEL 
SERVEI DEL CENTRE DE DIA “MAGRANERS” I “SANTA CLARA ” PER A GENT 
GRAN DEPENENT A LLEIDA 
 
Vist l’informe emès per la Cap de Servei de Gestió i Acció Social de la regidoria de 
Polítiques per als Drets de les Persones, relatiu a la sol·licitud de pròrroga per al 2017 
del Conveni de col·laboració interadministrativa entre el Departament de Treball, Afers 
Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida per a la 
prestació del servei de 20 places de Centre de dia “Magraners”  i  12 places de centre 
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de dia “Santa Clara”, a Lleida. 
 
Atès que el pacte segon del conveni per a l’any 2016, estableix que podrà ser prorrogat 
amb pròrrogues expresses per anys successius fins el 31 de desembre de a l’any 2017. 
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per als Drets de les Persones, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar la sol·licitud de pròrroga per a l’any 2017 del conveni interadministratiu entre 
el Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de Lleida de 20 places de servei Centre de Dia per a Gent Gran depenent 
“Magraners” i 12 places de servei Centre de Dia per a Gent Gran depenent “Santa 
Clara”, a la localitat de Lleida. 
 
2n. Autoritzar l’Alcalde a fer la sol·licitud de pròrroga així com a la signatura de la 
mateixa. 
 
 
8.- RATIFICACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL  CONSORCI PER A 
LA NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA 
 
El Ple de l’Ajuntament de Lleida en sessió de data 18 de març de 1988, va aprovar 
l’adhesió al Consorci per a la Normalització Lingüística. 
 
El Ple del Consorci per a la Normalització Lingüística en data vuit de maig de 2015 ( 
sessió 41) va acordar la modificació dels estatus de l’esmentat Consorci que havia estat 
proposada pel Consell d’Administració. Aquesta modificació va ser aprovada també per 
Acord de Govern de la Generalitat de Catalunya i publicada al DOGC, número 6929 de 
data 6 d’agost de 2015. La modificació està motivada pels canvis que suposa l’entrada 
en vigor de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’administració local, Llei 15/2014 de 16 de setembre de racionalització del sector públic i 
altres mesures de reforma administrativa i Llei 26/2010, de 3 d’agost de règim jurídic i 
de procediment de les administracions públiques de Catalunya. 
 
L’article 27 dels estatuts vigents del Consorci per a la Normalització Lingüística 
estableix que la modificació dels estatuts ha de ser modificada per cadascun dels ens 
consorciats: 
 
“ Article 27 
La modificació d’aquests Estatuts i la dissolució d el Consorci hauran de ser 
aprovades pel Ple i ratificades per cadascun dels e ns consorciats.”   
 
Vist l’escrit de la Secretària del Consorci de data 7 de gener de 2016, en el qual es 
demana que “ l’òrgan competent  [de l’Ajuntament de Lleida] ratifiqui la modificació 
dels Estatuts del CPNL en els termes en què va ser aprovada pel Ple i publicada al 
DOGC” . 
 
Atès que examinades les modificacions dels estatuts proposades, aquestes /s’ajusten al 
que disposen les lleis Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat 
de l’administració local, Llei 15/2014 de 16 de setembre de racionalització del sector 
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públic i altres mesures de reforma administrativa. 
 
Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que la modificació dels estatus del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, 
ha de ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que 
per a la seva aprovació. 
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el 
vot de la majoria absoluta de membres de la corporació.  
 
Atès que la modificació del estatuts proposada va ser aprovada, com s’ha fet esment,  
per Acord de Govern de la Generalitat de Catalunya de data 4 d’agost  i publicada al 
DOGC, número 6929 de data 6 d’agost de 2015, i que el tràmit d’informació pública ja 
es va realitzar per part de la Generalitat, d’acord amb l’article 115 de la llei 26/2010, del 
3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-
Avancem, Crida per Lleida-CUP, PP i Comú de Lleida i 4 abstencions del Grup 
Municipal de C’s,  s’acorda: 
 
1r. Ratificar la modificació dels Estatuts del Consorci per a la Normalització Lingüística 
en els termes en què va ser aprovada pel Ple d’aquest Consorci en data 8 de maig de 
2015 ( sessió 41), modificació que va ser aprovada també per Acord de Govern de la 
Generalitat de Catalunya de data 4 d’agost de 2015 i publicada al DOGC número 6929 
de 6 d’agost de 2015.  
 
2n. Notificar aquest acord al Consorci per a la Normalització Lingüística per al seu 
coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
9.- APROVACIÓ DE LES BASES DE LA TERCERA EDICIÓ DEL  PREMI LLEIDA 
VISUAL ART  
 
Amb l’objectiu d’esperonar el conreu de la producció audiovisual i cinematogràfica 
catalana i els seus autors i directors com una de les manifestacions culturals que 
aporten valor a la cultura catalana, en general, i a la cinematografia en concret, 
l’Ajuntament de Lleida vol convocar el Premi Lleida Visual Art que enguany arriba a la 
tercera edició. 
 
Per tal que els autors i autores puguin optar al premi, cada any, s’aproven les bases per 
els que es regirà el Premi i la corresponent convocatòria. 
 
El projecte guanyador rebrà el Premi Visual Art, valorat en 10.000 euros, dels quals 
5.000 euros, s’abonaran mitjançant  transferència bancària, i els altres 5.000 euros, 
seran bescanviats pels serveis de postproducció del Centre de Producció Audiovisual 
Magical Media del parc Científic i Tecnològic de Lleida. 
 
Vist l’informe tècnic del responsable Coordinador de Cultura de data 15 d’abril de 2016. 
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Vista la proposta de la regidora de Polítiques a favor de la Creativitat, la cultura, 
l’educació i els esports, amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s i 
PP i 7 abstencions dels grups municipals d’ERC-Avancem, Crida per Lleida CUP i Comú 
de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases de la tercera edició del Premi Lleida Visual Art. 
 
2n. Sotmetre les bases del Premi Lleida Visual Art a informació pública per un termini de 
vint dies mitjançant anunci a publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida, de 
conformitat amb el previst a l’art. 124.2 del vigent Reglament d’obres, Activitats i Serveis 
dels ens locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. El termini d’exposició 
pública es comptarà des de l’endemà de la publicació. Aquest acord d’aprovació inicial 
es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini 
d’exposició pública. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases, 
així com per l’adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació 
en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
10.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I PONS TRADICIÓ, S.L.U. 
 
L’Ajuntament de Lleida organitza mitjançant diferents departaments i equipaments 
municipals una temporada d’activitats en els diversos àmbits culturals:  arts escèniques, 
arts visuals, audiovisuals, festes i cultura popular, música i literatura. Les diferents 
activitats organitzades tenen un moment important en l’acte d’inauguració, en el qual 
s’afegeixen als valors culturals, tots uns altres aspectes o valors socials de trobada, 
diàleg, de festa etc., en els quals es produeix actes de celebració o de felicitació on és 
idoni oferir algun tipus de refrigeri. 
 
Pons tradició SLU, és una empresa reconeguda internacionalment per l’elaboració de 
productes destinats a la gastronomia pròpia de la cultura mediterrània en general, i de 
les nostres contrades en particular, com ara l’oli i el vi.  
 
Pons  Tradició, S.L.U. ,té la voluntat d’estar present en actes culturals organitzats per la 
regidoria de cultura de l’Ajuntament de Lleida. L’Ajuntament reconeix els valors 
empresarials, i dels productes de qualitat de l’empresa Pons Tradició, S.L.U. com ara 
els seus vins, per la qual cosa considera que Pons Tradició, SLU, podria ser present en 
actes culturals, organitzats per l’AJUNTAMENT, oferint  amb caràcter gratuït per a 
l’Ajuntament, un tast dels productes de Pons Tradició, S.L.U. als assistents.  
 
Vist l’informe del Responsable Coordinador de Cultura, de data 19 d’abril de 2016, en la 
qual es considera convenient la formalització d’un conveni per tal de regular  la 
col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i Pons Tradició, S.L.U.. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar el conveni regulador de la col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i Pons 
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Tradició, S.L.U., en els actes culturals organitzats per l’Ajuntament de Lleida que es 
relacionen a l’annex I del conveni 
 
 
11.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE   L´ADMINISTRACIÓ 
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, MITJANÇANT EL DEPAR TAMENT 
D´ENSENYAMENT I L´AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A PROMOU RE, IMPULSAR I 
DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTERNANÇA I AMB FORMACIÓ DUAL, EL CICLE 
FORMATIU DE GRAU SUPERIOR DE SISTEMES DE TELECOMUNI CACIONS I 
INFORMÀTICS A L´INSTITUT CAPARRELLA 
 
En data 10 de maig de 2016 es signa conveni de col·laboració entre l´administració de 
la Generalitat de Catalunya, mitjançant el departament d´Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya i l´Ajuntament de Lleida establint els termes de col·laboració entre les 
dues parts per impartir el cicle formatiu de grau superior de sistemes de 
telecomunicacions i informàtics a l´institut Caparrella. 
 
L’Ajuntament es compromet a oferir un nombre màxim de 2 estades a l´entitat per 
garantir que el grup d´alumnes matriculats al cicle formatiu realitzin la formació en règim 
d´alternança i amb formació dual. 
 
Aquest conveni serà vigent fins a la finalització del curs 2016-2017. 
 
Vist l´ informe de la cap de Secció de Gestió de Centres de data 10 de maig  de 2016. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
La ratificació del conveni de col·laboració entre ĺ administració de la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el departament d´Ensenyament i l´Ajuntament de Lleida,  per 
promoure, impulsar i desenvolupar en règim d´alternança i amb formació dual, el cicle 
formatiu de grau superior de sistemes de telecomunicacions i informàtics a l´institut 
Caparrella per al curs 2016-2017  
 
 
12.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE  COL·LEGI 
EPISCOPAL MARE DE DÉU DE L’ACADÈMIA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A 
PROMOURE, IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTER NANÇA I AMB 
FORMACIÓ DUAL, EL CICLE FORMATIU DE GRAU SUPERIOR D ’ADMINISTRACIÓ 
I FINANCES  
 
En data 2 de maig de 2016 es signa conveni de col·laboració entre Col·legi Episcopal 
Mare de Déu de l’acadèmia i l´Ajuntament de Lleida establint els termes de col·laboració 
entre les dues parts per impartir el cicle formatiu de grau superior d’administració i 
finances. 
 
L’Ajuntament es compromet a oferir un nombre màxim de 4 estades a l´entitat per 
garantir que el grup d´alumnes matriculats al cicle formatiu facin la formació en règim 
d´alternança i amb formació dual. 
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Aquest conveni serà vigent fins a la finalització del curs 2017-2018  
 
Vist l´ informe de la cap de Secció de Gestió de Centres de data 5 de maig  de 2016 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-Avancem i PP, 2 vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del Grup Municipal Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
La ratificació del conveni de col·laboració entre Col·legi Episcopal Mare de Déu de 
l’Acadèmia i l´Ajuntament de Lleida establint els termes de col·laboració entre les dues 
parts per a promoure, impulsar i desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació 
dual, el cicle formatiu de grau superior d’administració i finances per al curs 2016-2017 i 
2017-2018 
 
 
13.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE  CENTRE 
INTEGRAL DE FP ILERNA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A PROMOURE, 
IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTERNANÇA I AM B FORMACIÓ 
DUAL, EL CICLE FORMATIU DE GRAU MITJÀ DE GESTIÓ ADM INISTRATIVA   
 
En data 29 d’abril de 2016 es signa conveni de col·laboració entre Centre Integral de FP 
ILERNA i l´Ajuntament de Lleida establint els termes de col·laboració entre les dues 
parts per impartir el cicle formatiu de grau mitjà de gestió administrativa en règim 
d’altenança i amb formació dual  
 
L’Ajuntament es compromet a oferir un nombre màxim de 4 estades a l´entitat per 
garantir que el grup d´alumnes matriculats al cicle formatiu facin la formació en règim 
d´alternança i amb formació dual. 
 
Aquest conveni serà vigent fins a la finalització del curs 2016-2017 
 
Vist l´ informe de la cap de Secció de Gestió de Centres de data 5 de maig  de 2016. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-Avancem i PP, 2 vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del Grup Municipal Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
La ratificació del conveni de col·laboració entre Centre Integral de FP ILERNA i 
l´Ajuntament de Lleida establint els termes de col·laboració entre les dues parts per 
impartir el cicle formatiu de grau mitjà de gestió administrativa en règim d’altenança i 
amb formació dual per al curs 2016-2017 
 
 
14.- RATIFICACIÓ DE  LA PRÒRROGA DEL CONVENI DE COL ·LABORACIÓ EN 
RÈGIM D´ALTERNANÇA I FORMACIÓ DUAL ENTRE L´AJUNTAME NT DE LLEIDA I 
EL CENTRE INTEGRAL DE FP ILERNA, PER AL CURS 2016-2 017 PER 
PROMOURE, IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTER NANÇA I AMB 
FORMACIÓ DUAL EL CICLE FORMATIU DE GRAU SUPERIOR D´ ADMINISTRACIÓ I 
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FINANCES 
 
En data 31 de juliol de 2014 es signa conveni de col·laboració per promoure, impulsar i 
desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual el cicle formatiu de grau 
superior d´Administració i Finances amb el centre integral de FP Ilerna. 
 
Vist l´interès conjuntament  manifestat per ambdues parts, s´acorda prorrogar per al 
curs 2016-2017  l´esmentat conveni i es fixa en 10 el nombre d´estades a l´entitat per 
garantir que el grup d´alumnes matriculats al cicle formatiu faci la formació en règim 
d’alternança i amb formació dual. 
 
Vist que l´esmentat conveni en la seva clàusula desena estableix “ Aquest conveni 
entrarà en vigor al moment de la seva signatura, amb efectes des del curs 2014/2015 i 
serà vigent fins a la finalització del darrer grup matriculat en aquesta experiència del 
curs 2015/16. No obstant això, es podrà prorrogar de manera expressa. L´acord de 
pròrroga fixarà el nombre d´estades que s´ofereixen en aquest període.” 
 
Vist que en data 29 d’bril de 2016  es signa la pròrroga del conveni  entre l´Ajuntament 
de Lleida i el centre Integral de FP Ilerna per al curs 2016-2017 per promoure, impulsar i 
desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual el cicle formatiu de grau 
superior d´Administració i Finances. 
 
Vist l’article 110 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim Jurídic i procediment de les 
administracions públiques de Catalunya 
 
Vist l´informe de la cap de secció de Gestió de Centres de data 5 de maig de 2016 
  
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-Avancem i PP, 2 vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del Grup Municipal Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
La ratificació de la pròrroga del conveni signat en data 31 de juliol de 2014, entre 
l´Ajuntament de Lleida i el centre Integral de FP Ilerna per al curs 2016-2017 per 
promoure, impulsar i desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual, el cicle 
formatiu de grau superior d´Administració i Finances. 
 
 
15.- RATIFICACIÓ DE LA PRÒRROGA DEL CONVENI DE COL· LABORACIÓ EN 
RÈGIM D´ALTERNANÇA I FORMACIÓ DUAL ENTRE L´AJUNTAME NT DE LLEIDA I 
EL CENTRE INTEGRAL DE FP ILERNA, PER AL CURS 2016-2 017 PER 
PROMOURE, IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTER NANÇA I AMB 
FORMACIÓ DUAL EL CICLE FORMATIU DE GRAU SUPERIOR DE  
DESENVOLUPAMENT D’APLICACIONS WEB  
 
Vist que en data 31 de juliol de 2014 es signa conveni de col·laboració per promoure, 
impulsar i desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual el cicle formatiu de 
grau superior de desenvolupament d´aplicacions Web amb el centre integral de FP 
Ilerna. 
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Vist l´interès conjuntament  manifestat per ambdues parts, s´acorda prorrogar per al 
curs 2016-2017  l´esmentat conveni i es fixa en 2 el nombre d´estades a l´entitat per 
garantir que el grup d´alumnes matriculats al cicle formatiu faci la formació en règim 
d’alternança i amb formació dual. 
 
Vist que l´esmentat conveni en la seva clàusula desena estableix “ Aquest conveni 
entrarà en vigor al moment de la seva signatura, amb efectes des del curs 2014/2015 i 
serà vigent fins a la finalització del darrer grup matriculat en aquesta experiència del 
curs 2015/16. No obstant això, es podrà prorrogar de manera expressa. L´acord de 
pròrroga fixarà el nombre d´estades que s´ofereixen en aquest període.” 
 
Vist que en data 29 d´abril de 2016 es signa la pròrroga del conveni  entre l´Ajuntament 
de Lleida i el centre Integral de FP Ilerna per al curs 2016-2017 per promoure, impulsar i 
desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual el cicle formatiu de grau 
superior de desenvolupament d´aplicacions Web. 
 
Vist l’article 110 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim Jurídic i procediment de les 
administracions públiques de Catalunya 
 
Vist l´informe de la cap de secció de Gestió de Centres de data 5 maig de 2016 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-Avancem i PP, 2 vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del Grup Municipal Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
La ratificació de la pròrroga del conveni signat en data 31 de juliol de 2014, entre 
l´Ajuntament de Lleida i el centre Integral de FP Ilerna per al curs 2016-2017 per 
promoure, impulsar i desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual, el cicle 
formatiu de grau superior de desenvolupament d´aplicacions Web. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L 'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA i  LA FEDERACIÓ CATALANA DE PIRAGÜISME i ELS  3 CLUBS DE 
PIRAGÜISME DE LA CIUTAT (SÍCORIS CLUB, CLUB NÀUTIC LLEIDA i CLUB 
KAYAK LA MITJANA) PER A LA GESTIÓ i L’ÚS DEL  CENTR E MUNICIPAL DE 
PIRAGÜISME DE LLEIDA “SAÚL CRAVIOTTO” 
 
Vist l’informe del responsable coordinador d’Esports del Servei d’Esports. 
 
Vist que  la Federació Catalana de Piragüisme i els 3 clubs de piragüisme de la ciutat de 
Lleida (Sícoris Club, Club Nàutic Lleida i Club Kayak Mitjana), d’ara endavant la 
Federació i els 3 clubs, són unes entitats amb una trajectòria esportiva i social de 
prestigi arreu, que han generat durant els darrers anys un excel·lent planter de palistes, 
potenciant la pràctica de l’esport del piragüisme a la ciutat i arreu, comptant amb 
esportistes de referència en les activitats en què han participat, fet que ha suposat 
també una important projecció exterior a nivell esportiu de la ciutat de Lleida arribant al 
màxim exponent amb la consecució, l’any 2008, de la medalla d’or al Jocs Olímpics de 
Pequin per part del palista Saül Craviotto.  
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Vist que l’Ajuntament de Lleida té competències en matèria esportiva i sobre 
instal·lacions destinades a l’esport, atribuïdes  per l’art. 25.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local i arts 66 i 71 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, ha actuat de forma constant en la promoció de les entitats esportives de 
la Ciutat i en contribuir a que aquestes comptin amb les instal·lacions  més escaients. 
 
Vist que l’Ajuntament de Lleida va endegar a l’any 2014 un Pla Director de l’Esport a 
Lleida que preveu entre els seus objectius el construir, ampliar i millorar les 
instal·lacions esportives existents a la ciutat, i vetllar per la seva plena utilització. Les 
instal·lacions esportives tenen una importància vital en el desenvolupament de l’esport 
d’una ciutat. De la diversitat d’aquestes instal·lacions, de les seves possibilitats d’accés i 
del seu estat de manteniment en depèn en gran mesura la pràctica de l’esport. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Federació 
Catalana de Piragüisme i els 3 clubs de piragüisme de la ciutat (Sícoris Club, Club 
Nàutic Lleida i Club Kayak La Mitjana) per a la gestió i l’ús del Centre municipal de 
Piragüisme de Lleida “Saúl Craviotto”.  
 
2n. Donar trasllat d’aquesta resolució a la Federació Catalana de Piragüisme, al Sícoris 
Club, al Club Nàutic Lleida i al Club Kayak La Mitjana), als efectes oportuns. 
 
 
17.- APROVACIÓ DE NOMENAMENT DELS MEMBRES DE LA COMISSIÓ  DE 
SALVAGUARDA DELS DRETS DE LA CIUTADANIA DE LLEIDA 
 
Atès que l’Ajuntament de Lleida té, dins dels seus objectius, el foment de la cultura de 
pau i la cohesió social entre els ciutadans i les ciutadanes. 
 
Atesa l’aprovació en sessió plenària de data 23 de desembre de 2009 de la Carta de la 
Ciutadania de Lleida: drets, deures i compromisos. 
 
Atès que la Carta de la Ciutadania de Lleida pretén ser un text  d’abast ciutadà  que 
permeti la materialització dels drets fonamentals d’aplicació en l’àmbit local, així com els 
deures dels ciutadans i les ciutadanes, i el compromís municipal de dur a terme 
polítiques locals  de salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Lleida en data 30 de juliol de 2010 va aprovar el Reglament de 
la Comissió de Salvaguarda dels drets de la ciutadania. 
 
Per decret de data 24 de gener de 2013 es van aprovar les normes internes de 
funcionament de la Comissió de Salvaguarda dels Drets de la Ciutadania, les quals 
s’havien aprovat en la comissió de data 12-7-2012. 
 
Les persones que han de formar part de la Comissió de Salvaguarda dels drets de la 
ciutadania, d’acord amb el que s’estableix en l’article 2.1 del reglament, seran ciutadans 
i ciutadanes de la societat civil lleidatana, valorant la seva trajectòria personal i els seus 
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coneixements sobre la matèria i vetllant perquè sigui el més representativa possible. 
 
Igualment d’acord amb el que s’estableix en l’article 2.3 del reglament, els membres de 
la Comissió de Salvaguarda seran designats pel Ple Municipal a proposta de la 
Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració (o de la que en cada moment tingui 
competències sobre aquesta matèria) seguint els criteris que s’assenyalen a la mateixa 
Carta i que en aquest cas és la Regidoria de Participació Ciutadana, Drets Civils i 
Cooperació. 
 
L’article 2.5 de l’esmentat reglament estableix que la Comissió estarà presidida pel 
Regidor o Regidora de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració o el titular 
de la regidoria que en cada moment tingui competències en la matèria i que en aquest 
cas és el Regidor de Participació ciutadana, Drets Civils i Cooperació. Igualment, l’article 
2.6 estableix que la comissió renovarà els seus membres cada quatre anys. 
 
Vista la proposta del regidor de Participació ciutadana, Drets Civils i Cooperació, amb 25 
vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, Crida per Lleida-
CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de la Regidoria de Participació ciutadana, Drets Civils i 
Cooperació de designació dels membres de la Comissió de Salvaguarda dels drets de la 
ciutadania de Lleida per aquest mandat, que correspondrà a les següents persones,  
donada la seva trajectòria personal i els seus coneixements sobre la matèria i d’acord 
amb el que fixa el reglament de l’esmentada comissió: 
 

• Sr. Salvador Escudé i Baró 
• Sra. Teresa Minguella i Bertran 
• Sra. Carmina Pardo i Mestre  
• Sr. César Béjar i Egido 
• Sr. Fidel Molina i Luque 
• Sra. Assumpta Fortuny i Capafons 

 
Les funcions de Secretaria de la Comissió de Salvaguarda dels Drets de la Ciutadania 
de Lleida seran desenvolupades per la Sra. Pilar Nadal i Naval, que actuarà per 
delegació del Secretari General de l’Ajuntament de Lleida. En cas d’absència, la 
Secretaria General podrà designar la persona suplent. 
 
2n.  Notificar aquest acord a les persones designades, als efectes legals oportuns. 
 
 
18.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE DIFEREN TS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE L’ÀREA DE DRETS CIVILS I COOPER ACIÓ DE LA 
REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA, DRETS CIVILS I  COOPERACIÓ DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER L’ANY 2016 
 
L’Ajuntament Ple, en la sessió del dia 4 d’abril de 2008, va aprovar el  “Pla Estratègic de 
Subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010” prorrogat mitjançant les Bases 
d’execució del pressupost municipal per al 2016; aquest Pla ha estat sotmès a exposició 
pública de la forma legalment prevista.  
 



 
 

 13 

La Regidoria de Participació Ciutadana, Drets Civils i Cooperació de l’Ajuntament de 
Lleida contempla entre les seves prioritats el cofinançament de: 
 

1) Projectes de cooperació i codesenvolupament, que es duguin a terme en pobles 
i col·lectius empobrits econòmica i socialment, contribuint l’eradicació de la 
pobresa, a la cobertura de les necessitats socials bàsiques i al desenvolupament 
dels països mes empobrits.  

2) Projectes adreçats a promoure els Drets Humans, d’acord amb els principis 
fonamentals de la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat. 

3) Projectes adreçats a sensibilitzar i formar la ciutadania sobre a realitat política, 
econòmica, social i cultural que envolta les relacions Nord-Sud i la problemàtica 
general dels pobles i col·lectius empobrits. 

4) Projectes adreçats a potenciar la interculturalitat i dinamitzar els col·lectius de 
persones immigrades, enfortint la seva participació social i ciutadana  per tal de 
millorar la convivència i la cohesió social de la ciutat.  

5) Projectes adreçats a pal·liar els greus conflictes i catàstrofes humanitàries, 
esdevingudes per conflictes armats i/o catàstrofes naturals, potenciant el 
sentiment de solidaritat i sensibilització a la ciutadania de Lleida, envers als 
països afectats per aquests fets. 

 
En aquest sentit es vol potenciar una xarxa ciutadana participativa, solidaria i 
compromesa en concordança amb els objectius de la regidoria i que alhora generi uns 
serveis de qualitat per als ciutadans i ciutadanes. 
 
Atès que en la reunió del Consell Mixt de Cooperació, celebrada el 17 de maig de 2016, 
es va informar favorablement de les diferents línies subvencionadores. 
 
Per tot això, s’estableixen les corresponents bases específiques que es regiran per les 
Bases generals reguladores de la concessió de subvencions establertes en el “Pla 
Estratègic de Subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010” prorrogat mitjançant 
les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016, i segons els principis 
d’igualtat i no discriminació, de publicitat, transparència, concurrència competitiva, 
objectivitat, eficàcia i eficiència, establerts en l’art. 17 de la Llei 38/2003 de 17 de 
novembre General de Subvencions. 
 
Vista la proposta del regidor de Participació ciutadana, Drets Civils i Cooperació, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar les bases específiques de les següent línies subvencionadores de l’Àrea de 
Drets Civils i Cooperació de la Regidoria de Participació Ciutadana, Drets Civils i 
Cooperació, línies incloses en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de 
Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal 
per al 2016: 
 

1. L.14- AJUTS A PROJECTES DE COOPERACIÓ EN POBLES I COL·LECTIUS 
EMPOBRITS ECONOMICA I SOCIALMENT I FORMACIÓ I EXECUCIÓ DE 
PROJECTES DE CODESENVOLUPAMENT.  

 
2. L.15- AJUTS A PROJECTES D’EDUCACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT, 

SENSIBILITZACIÓ, FOMENT DELS DRETS HUMANS, LES RELACIONS 
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NORD-SUD,  LA DIVERSITAT CULTURAL I LA LLUITA CONTRA EL RACISME I 
LA XENOFÓBIA. 

 
3. L.16- AJUTS A PROJECTES D’EMERGÈNCIA I ACCIÓ HUMANITÀRIA . 

 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
19.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRES SUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 31/03/2016 
 
La Corporació resta assabentada de l’estat d’execució dels pressupostos i del moviment 
de la Tresoreria de l’Ajuntament, Organismes Autònoms i la societat mercantil de capital 
íntegrament municipal a 31/03/2016, en compliment d’allò disposat a l’article 207 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 84 de les Bases d’Execució del 
Pressupost Municipal. 
 
 
20.- INFORME DONANT COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES A L MINISTERI 
D’HISENDA I ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES CORRESPONENT AL PRIMER 
TRIMESTRE DE 2016, D’ACORD AMB L’ORDRE HAP/2105/201 2, D’1 D’OCTUBRE, 
RELATIU AL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2016 
 
En compliment del que es disposa a l’article 16 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre, s’ha elaborat l’informe referent a l’actualització de dades d’execució del 
pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del sector de les 
administracions públiques d’aquesta Corporació, corresponents al primer trimestre de 
l’exercici 2016. 
 
Així mateix, l’informe inclou les dades corresponents a l’informe d’avaluació actualitzada 
del compliment de l’objectiu que contempla la Llei orgànica 2/2012 i que suposa que el 
pressupost en execució de les entitats que formen part del sector de les administracions 
públiques d’aquesta Corporació amb projecció a final d’exercici, compleix objectiu 
d’estabilitat pressupostària i la regla de despesa. 
 
En conseqüència, s’acorda: 
 
Donar-se per assabentats de l’informe esmentat a què es refereix l’article 16 de l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre i de la tramesa al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques de l’esmentada documentació.  
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21.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA ES TRATÈGIC DE 
SUBVENCIONS, DE LES BASES REGULADORES I DE LA CONVO CATÒRIA 
MUNICIPAL PER A L’ANY 2016, RELATIUS ALS AJUTS, PER  A LA 
REHABILITACIÓ DELS EDIFICIS EN L’ÀMBIT DE CENTRE HI STÒRIC, 
MAGRANERS, BORDETA, CAPPONT, SECÀ DE SANT PERE, BAL ÀFIA I 
PARDINYES DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del regidor de l’Hàbitat Urbà i Rural i la Sostenibilitat, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de la línia de subvenció núm. 22 de l’article 7, 
Capítol III. Subvencions en matèria d’acció i cohesió, del Pla estratègic de subvencions 
2008/2010, prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per a 
l’any 2016; en els termes de l’annex I.  
 
2n. Sotmetre aquest acord d’aprovació inicial de modificació del Pla estratègic de 
subvencions 2008/2010 a informació pública, mitjançant, la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de trenta dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions; el qual s’entendrà aprovat 
definitivament si no se’n formulen.  
 
3r. Aprovar les Bases reguladores de la convocatòria municipal per a l’any 2016 d’ajuts 
a la rehabilitació dels edificis en l’àmbit del centre històric de Lleida, en els termes de 
l’annex II. 
 
4t. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions.  
 
5è. Un cop hagi transcorregut el termini de presentació d’al·legacions i/o reclamacions 
pertinent i s’entenguin aprovades definitivament les Bases reguladores de la 
convocatòria municipal per a l’any 2016, es donarà per aprovada la Convocatòria 
municipal per a l’any 2016, d’ajuts per a la rehabilitació dels edificis en l’àmbit del centre 
històric de Lleida, en els termes de l’annex III, i es podrà procedir a la seva publicació al 
Butlletí Oficial de la Província de Lleida. 
 
6è. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i a la Junta de Govern Local la resolució de 
totes les incidències derivades de l’execució d’aquest acord. 
 
 
22.- APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LA CONCE SSIÓ D’AJUTS 
EN MATÈRIA D’HORTA PER A L’ANY 2016 I CONVOCATÒRIA 
 
Vista la proposta de la responsable coordinadora de Medi Ambient i Horta, amb 23 vots 
a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 abstencions 
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dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de la següent línia subvencionadora de la Regidoria 
de l’Hàbitat Urbà, i Rural i la Sostenibilitat, línia inclosa en el “Pla estratègic de 
subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases 
d’execució del pressupost municipal per al 2016: 
 

1. Ajut en matèria de promoció de l’horta 
 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
 
23.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA SOBRE 
POBRESA ENERGÈTICA I EL DRET A L’HABITATGE 
 
El Sr. alcalde llegeix la declaració institucional subscrita per la major part dels grups 
municipals, sobre pobresa energètica i el dret  a l’habitatge, que té el contingut següent: 
 
“El president de la Generalitat, Carles Puigdemont, va convocar el 3 de maig de 2016, 
els alcaldes de les ciutats de més de 100.000 habitants per buscar solucions conjuntes 
als temes d’habitatge i de pobresa energètica i va anunciar una propera llei que 
substituís els articles suspesos pel Tribunal Constitucional. 
 
En tant que no s’aprovi aquesta llei del Parlament, el Ple de l’Ajuntament de Lleida 
DECLARA: 
 

- La Paeria amb recursos propis, amb els que pot obtenir d’altres Administracions, 
amb aplicació d’eines tributàries al seu abast i amb els recursos que pugui 
obtenir dels acords amb les companyies subministradores de serveis, 
assegurarà el dret universal a l’habitatge i als subministraments públics 
essencials, aigua, gas i electricitat a aquelles persones que es trobin en situació 
d’especial vulnerabilitat i garantint que no es duen a terme talls d’aquests serveis 
bàsics. 

- La Paeria dóna suport a l’acord de la cimera entre Govern, Parlament i entitats 
municipalistes i socials d’elaborar ràpidament una nova normativa per recuperar 
eines d’actuació per part de les administracions. 

- La Paeria demana a les entitats bancàries que assumeixin corresponsablement 
el seu paper en la solució habitacional necessària al nostre país. 

- En la seva defensa al dret a l’habitatge, la Paeria durà a terme accions per 
garantir l’aturada de tots els desnonaments així com el dret a l’accés a un alberg 
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públic amb treballadores professionals i allotjament per a totes les persones amb 
perfils d’atenció diferenciats. 
 

L’Ajuntament de Lleida  entén que la funció de l’ordenament jurídic és l’assoliment d’una 
societat més justa i igualitària i la protecció de les classes més desafavorides. Tots els 
ciutadans i ciutadanes de Lleida han de tenir garantit el compliment dels drets 
fonamentals de les persones i en aquesta declaració ens comprometem al dret a 
l’habitatge i al subministrament dels serveis públics essencials”. 
 
          
24.- MOCIÓ PROMOGUDA PER L’ASSOCIACIÓ CELÍACS DE CA TALUNYA PEL 
RECONEIXEMENT, AJUTS I BENESTAR SOCIAL DE LES PERSO NES AFECTADES 
PER LA MALALTIA CELÍACA 
  
Vista la moció promoguda per l’Associació Celíacs de Catalunya, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida dóna suport als acords recollits en la resolució 879/X del 
Parlament de Catalunya i farà el possible per donar-li compliment en el seu àmbit 
d’actuació. 
 
2n. Lleida població sense gluten: Facilitar l’accés a una dieta sense gluten dins i fora de 
casa, tant pel ciutadà com pels visitants turístics: assegurar que hi ha un nombre 
adequat d’establiments que ofereixen productes sense gluten (restaurants, obradors, 
carnisseries, geladeries....) 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida continuarà assegurant-se la inclusió d’algun tipus d’àpat i 
beguda apte per celíacs a les principals festes de la ciutat. Una ciutat on tots tenim dret 
a participar i gaudir en igualtat a les festes populars.  
 
4t. Instar al govern  de l’Estat, i com reflecteix la Resolució 879/X del Parlament de 
Catalunya, augmentar per a les famílies celíaques fins a un 10 % el llindar econòmic 
corresponent dels ajuts socials d’aliments per tal d’alleugerir la major despesa que els hi 
suposa la compra de producte sense gluten. 
 
5è. Que l’Ajuntament de Lleida recolzi el projecte escoles: sensibilització del personal 
docent i monitors escolars de bressols municipals i altres centres docents (servei que 
ofereix l’Associació), i que començarem a treballar amb les escoles bressol municipals 
el curs vinent.  
 
6è. Que l’Ajuntament de Lleida doni suport a les campanyes i accions informatives, 
formatives i de divulgació entorn la celiaquia que realitzi l’Associació de Celíacs de 
Catalunya, així com en accions de suport per a millorar la qualitat de vida de les 
persones amb celiaquia a la ciutat. 
 
7è. En els fulletons específics de festes populars, rutes gastronòmiques, etc. 
indicar/marcar d’alguna manera els establiments que són aptes  per celíacs.  
 
8è. Que hi hagi un enllaç al web de la ciutat al de l’associació per informació de la 
celiaquia i de la sensibilitat al gluten no celíaca. 
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9è. Donar trasllat dels acords anteriors a l’Associació Celíacs de Catalunya, a tots els 
Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i al Congrés dels Diputats. 
 
 
25.- MOCIÓ PROMOGUDA PER LES ENTITATS ACCIÓ JOVE DE  CCOO, CATAC 
(IAC) CCOO, COL·LEGI OFICIAL DE TREBALL SOCIAL DE C ATALUNYA, COMÚ 
DE LLEIDA, COORDINADORA DE JUBILATS DE LLEIDA, CRID A-CUP, DONES DE 
LLEIDA, ERC, EUIA, FEDERACIÓ D’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE LLEIDA, 
FUNDACIÓ ARRELS SANT IGNASI, ICV,  JERC, JSC, JUSTÍ CIA I PAU, PAH, 
PLATAFORMA LLEIDA SOCIAL, PODEM, PSC, TAULA DE LA P OBRESA 
ENERGÈTICA DE LLEIDA, UGT I SUTEC-STES (IAC), RELAT IVA A LA 
DECLARACIÓ DE “LLEIDA MUNICIPI PROMOTOR DE LA RENDA  GARANTIDA 
CIUTADANA (RGC)” 
 
Vista la moció promoguda per les entitats Acció Jove de COO, CATAC i altres, amb 23 
vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP, 
PP i Comú de Lleida i 4 abstencions del Grup Municipal de C’s s’acorda: 
 
1r. Declarar Lleida municipi promotor de la renda garantida ciutadana. 
 
2n. Requerir a la Generalitat la promoció, l’estudi i la difusió del concepte de RGC. A la 
vegada que es demana iniciar els tràmits per a l’aplicació de la RGC com a garantia i 
dret social elemental de la ciutadania. 
 
3r. Promoure el concepte de la RGC entre la ciutadania i el teixit associatiu, a la vegada 
que s’obrin espais de debat i discussió, tallers i xerrades sobre RGC a la ciutat de Lleida 
perquè tinguin coneixement de causa per a la seva defensa. 
 
4t. Donar suport a les iniciatives sobre RGC que es desenvolupin a la ciutat i facilitar la 
participació de personalitats del món acadèmic i l’acció social en aquestes activitats. 
 
5è. Les entitats, organitzacions i plataformes que han promogut aquesta moció animem 
els municipis que encara no ho han fet a sumar-se a aquesta petició per afavorir la 
voluntat política necessària amb l’objectiu d’aconseguir que el Parlament de Catalunya 
actuï decidit a resoldre el problema de la pobresa que cada vegada és més greu, que ve 
de lluny i que té unes causes prou identificades. 
 
 
26.- MOCIÓ PROMOGUDA PER L’ASSOCIACIÓ ANTISIDA DE L LEIDA PER FER 
FRONT A L’ESTIGMA I LA DISCRIMINACIÓ RELACIONATS A L’EPIDÈMIA DEL 
VIH/SIDA 
 
Vista la moció promoguda per l’Associació Antisida de Lleida, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Impulsar conjuntament amb el govern de la Generalitat de Catalunya el Pacte social 
contra la discriminació de les persones que viuen amb VIH, on l’objectiu general 
d’aquest sigui eliminar l’estigma i la discriminació associada al VIH i a la sida a 
Catalunya. Contribuir, des dels ens locals, a participar-hi i desenvolupar-lo per tal que 
esdevingui una eina real des d’on els municipis i altres administracions puguin treballar 
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contra l’estigma i la discriminació en el seu àmbit competencial. 
 
2n. Prendre el compromís d’incloure missatges centrats en la no discriminació i la no 
estigmatització, i en favor dels drets humans, en totes aquelles accions que es duguin a 
terme al municipi en l’àmbit del VIH/sida. 
 
3r. Tenir present les necessitats de les persones que viuen amb el VIH en els serveis 
oferts a nivell municipal, vetllant perquè no es produeixin situacions de discriminació en 
el marc de les seves competències, així com en les empreses i organitzacions on el 
govern municipal hi tinguin representació. 
 
4t. Incorporar la data de l’1 de març, Dia per la Zero Discriminació, entre les diades 
commemoratives del municipi, com a compromís ferm per fer front a l’estigma i la 
discriminació relacionats al VIH/sida, donant el suport necessari per donar-li visibilitat 
tant a nivell comunitari com a nivell polític. 
 
5è. Sol·licitar als Departaments de Salut i Ensenyament a desenvolupar, conjuntament 
amb el municipi (en el marc dels Consorci existents, si s’escau), accions i programes 
dirigits a la promoció de la salut sexual de manera integral als centres educatius, on es 
doni tota la informació adequada contra l’estigma i la discriminació relacionats al 
VIH/sida. 
 
6è. L’Ajuntament de Lleida col·laborarà amb les entitats sense ànim de lucre que 
treballen en l’àmbit del VIH/sida a Catalunya des d’una perspectiva comunitària i, en 
concret,  amb l’Associació Antisida de Lleida, donant el suport necessari per la 
realització de les seves tasques i activitats. 
 
7è. Informar d’aquest acord al Govern de la Generalitat (conselleries  de Salut, 
Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, Ensenyament i Presidència), als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l’Associació Catalana de Municipis i al Comitè 1r. de Desembre, com a plataforma 
unitària d’ONG-SIDA de Catalunya.  
 
 
27.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER ELABORAR U N PROGRAMA DE 
MICRO URBANISME A LA CIUTAT DE LLEIDA   
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 25 vots a favor dels grups 
municipals del PP, PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 2 abstencions 
del Grup Municipal del Comú de Lleida, s’acorda:  
 
1r. L’Ajuntament de Lleida, mitjançant el Projecte Barri a Barri, gestionat per la Regidoria 
de Promoció i gestió de l’habitat urbà i rural i la sostenibilitat, juntament amb la 
participació de veïns i entitats del barri, durà a terme aquelles actuacions de millora 
urbana que siguin prioritàries als diferents barris de la ciutat de Lleida.   
 
2n. L’esmentat programa de micro actuacions serà presentat, prèviament, en la reunió 
del Consell de cada barri i serà condició prèvia la seva ratificació per part dels 
assistents.  
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3r. L’Ajuntament de Lleida, especificarà  les  actuacions  del programa Barri a Barri, 
establint un calendari d’actuació de les obres de millora urbana i prioritzant aquelles més 
necessàries a cada barri, segons disponibilitat pressupostària. 
 
4t. Donar trasllat d’aquests acords a la Federació d’Associacions de Veïns de Lleida, 
així com a cada una de les Associacions de Veïns dels diferents barris de la ciutat. 
 
 
 
28.-MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AVANCEM DE SUPOR T A LA 
INSTAURACIÓ DEL 4 DE JUNY COM A DIA DE L’ASSOCIACIO NISME CULTURAL 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d’ERC-Avancem, amb 21 vots a favor dels 
grups municipals d’ERC-Avancem, PSC, CiU, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, 4 
vots en contra del Grup Municipal de C’s i 2 abstencions del Grup Municipal del PP, 
s’acorda aprovar el punt següent: 
 
“1r. Reconèixer la trajectòria i a la gran tasca que fan les entitats cíviques i culturals, que 
suposen un dels principals valors i símbols del nostre municipi i de Catalunya. Això ha 
permès a molts ciutadans participar en la millora de la nostra societat fent-la més 
democràtica i més madura i implicar-se en la construcció social i nacional d’aquest 
país”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els punts següents: 
 
“2n. Instar l’equip de govern de l’Ajuntament de Lleida, com a màxima institució pública 
del municipi, s’afegeixi a la celebració del Dia de l’Associacionisme cultural el proper 4 
de juny de 2016, perquè es comprometi a impulsar-lo per tal que a partir d’ara sigui 
anualment la data de referència per a visualitzar públicament el conjunt d’entitats i 
associacions, i de l’ampli ventall d’activitats que ofereixen, així com promoure llur 
creixement i consolidació. 
 
3r. Comunicar aquest acord al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya i 
al conjunt d’entitats culturals del municipi”. 
 
 
 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE C’s  PER UN PLA DE  REVISIÓ I MILLORA 
DE LA SENYALITZACIÓ A LLEIDA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de C’s, amb 14 vots a favor dels grups 
municipals de C’s, PSC i PP i 13 vots en contra dels grups municipals de CiU, ERC-
Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Posar en marxa els grups de treball amb diferents entitats per a la actualització, 
revisió i propostes de prioritats o canvis del Pla de Mobilitat. 
 
2n. Revisar si les propostes de senyalització incloses en el Pla de Mobilitat són 
suficients, si cal incloure noves i la conveniència de tractar la senyalització orientativa i 
obligatòria de forma conjunta. 
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3r. Valorar l’elaboració d’un Pla de Senyalització Urbana d’Orientació específic per la 
ciutat, però sempre d’acord amb les recomanacions, no normatives, de la Generalitat. 
 
4t. Seguir aplicant el que estableix la normativa vigent en matèria de llengua i 
senyalització: el RDL 6/2015 que aprova el text refós de la Llei sobre trànsit, circulació 
de vehicles a motor i seguretat vial, art. 56;  Reglament general de circulació, RD 
1428/2003, art. 138; Llei 1/1998 de Política lingüística, arts. 9 i 37 i Reglament de l’ús de 
la llengua catalana a l’Ajuntament de Lleida, art. 14. 
 
5è. Fixar calendari i dotar el pressupost necessari per a la seva execució. 
 
 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CRIDA PER LLEIDA-C UP PER UNA 
ATENCIÓ INTEGRAL A LES PERSONES TREBALLADORES AGRÀR IES 
TEMPORERES A LLEIDA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP, amb 7 vots a 
favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida, 
18 vots en contra dels grups municipals del PSC, CiU i C’s i 2 abstencions del Grup 
Municipal del PP, s’acorda rebutjar els punts següents: 
 
“1r. Facilitar allotjament a les persones treballadores temporeres que estiguin treballant, 
amb o sense contracte,  independentment de la seva situació administrativa, si en el lloc 
de treball no se’ls facilita allotjament. 
.../... 
5è. L’Ajuntament de Lleida només donarà suport a les campanyes de promoció i de 
difusió de la fruita de Lleida, o ajuts a la producció o comercialització de fruita de Lleida, 
a les empreses, cooperatives, fundacions, sindicats o qualsevol altre tipus d’organització 
empresarial que garanteixi que la seva fruita ha estat collida respectant els drets 
laborals i socials de les persones temporeres i la resta de treballadors i treballadores 
agràries”.  
 
Amb 7 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida, 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s i 8 abstencions 
dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda rebutjar els punts següents: 
 
“2n. Oferir un espai alternatiu a l’alberg Jericó per aquesta campanya 2016, en cas que 
les persones demandants d’allotjament superin el nombre de llits previstos a l’alberg 
Jericó. 
 
3r. Iniciar els tràmits per a la creació o lloguer d’un alberg per a persones temporeres de 
cara a la campanya de l’any 2017 fora del Centre Històric; tal com es va consensuar i 
aprovar en els grups de treball sobre persones temporeres realitzat per l’Ajuntament de 
Lleida durant els mesos de setembre 2015 a febrer de 2016. 
 
4t. Incloure en la partida pressupostària del pla d’inclusió de serveis socials del 
pressupost de l‘any 2017 el cost de l’alberg per a persones treballadores temporeres i la 
seva gestió”. 
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31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER LA REDACCI Ó D’UNA 
ORDENANÇA DE CLÀUSULES SOCIALS PEL FOMENT DE LA INC LUSIÓ 
LABORAL DE PERSONES AMB DISCAPACITAT AMB ESPECIALS DIFICULTATS 
PER MITJÀ DE LA CONTRACTACIÓ PÚBLICA SOCIALMENT RES PONSABLE 
 
Aquesta moció és retirada pel grup que l’ha proposat. 
 
 
32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER LA DEFENS A DELS DRETS 
FONAMENTALS  
 
Aquesta moció és retirada pel grup que l’ha proposat. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
 
Punt núm. 2. Donar compte dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple 
 
 
El Sr. González fa, per escrit, les preguntes següents: 
 
2488. Vista la necessitat per a la impressió de 500 unitats de la publicació “Xavier Gosé. 
Il·lustrador de la Modernitat” i vist que cada exemplar té un cost per l'Ajuntament de 
Lleida de 9,21€, es pregunta si ha hagut un control de la destinació de cada unitat 
publicada, si aquest control s’ha fet mitjançant fitxer electrònic, si aquesta relació de 
destinataris es pública, si aquesta informació pública la penjaran al portal web de 
transparència de l’Ajuntament, quins criteris s’han seguit considerar 500 unitats com a 
necessàries? Quants llibres s’han regalat i quants queden disponibles per a venda? 
 
2492 i 2493. Vist que el regidor de la Paeria Joan Gómez ha escollit P@rticipa-Entitats 
en xarxa, per articular el procés participatiu d'actualització del Reglament de Participació 
Ciutadana de Lleida a través de lleidaparticipa.cat de l’empresa SERRA & SULLA 
CONSULTORS SL i aquesta mercantil ha vingut realitzant des de 23 de març de 2006 la 
tasca d’assessorament d’ajuts i subvencions a l’Ajuntament de Lleida. Vist que també 
porta el manteniment del portal d’Entitats de l’Ajuntament de Lleida “Lleida Participa”, 
preguntem quins criteris ha seguit el Regidor Joan Gómez per contractar a la citada 
mercantil el procés de participació ciutadana, actualització del Reglament de 
Participació Ciutadana de Lleida? Quin cost tindrà? A quantes empreses ha demanat 
pressupost?  
 
2805. Vist el contracte del Departament de Festes i Cultura Popular per a la contractació 
de l’Associació de la Festa de Moros i Cristians de Lleida, és possible desglossar el cost 
de la realització dels espectacles Batalla de Moros i Cristians i la recreació de les Noces 
de Ramon Berenguer i Peronella d’Aragó? 
 
3095-3097, 3023-3024, 2918-2922. Vist que el Comú de Lleida va presentar una 
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proposta de resolució a comissió informativa que va ser assumida per l'equip de govern, 
on s'instava a fer públics els plecs de condicions de les licitacions d'equips de so i llum 
de la festa major els primers dies de març per tal d'avançar la licitació un més respecte 
a l'any anterior. 
Vist que l'equip de govern va incomplir proposta de resolució i va aprovar els plecs de 
condicions el 5 d'abril i va licitar els equips de so el 26 d'abril, a només 11 dies de les 
festes majors de maig. 
Vist que tres dels 5 lots es van adjudicar pel màxim de la licitació per la falta de 
concurrència provocada pel retard en les dates de la licitació. 
Preguntem: No li sembla irresponsable a l'equip de govern malbaratar els diners dels 
ciutadans amb procediments de licitació completament fora dels terminis prudents per 
obtenir bones ofertes? 
 
3027-3028 i 3092-3093 d'adjudicació dels lots 2 i 3 de les infraestructures necessàries 
per la festa major de maig.  
Vist que es van fer públics els Plecs de licitació el dia 11 d'abril, 22 dies abans de l'inici 
de les festes majors. 
Vist que van quedar deserts els lots 2 i 3 corresponents als escenaris coberts del recinte 
de concerts dels Camps Elisis. 
Vist que el 28 d'abril s'obre un procediment negociat sense publicitat, que s'adjudica el 
dia 2 de maig i que es signa el contracte el dia 17 de maig (sis dies després de les 
festes majors). 
Vist que l'import d'adjudicació dels lots 2 i 3 es fa per un total de 33.789 euros, 2.789 
euros més car que el màxim de la licitació inicial. 
Preguntem: No consideren que cal evitar malbaratar els diners dels ciutadans amb 
procediments de licitació completament fora dels terminis prudents per obtenir bones 
ofertes? 
 
3068. Vista la necessitat de proveir un lloc de treball de funcionari municipal com a 
Regidor d’Espectacles al Teatre de l’Escorxador i vist que aquesta plaça no apareix en 
l’Oferta Púbica d’Ocupació, el Departament de Personal ha iniciat els tràmits per a cobrir 
la plaça? Quins motius han portat la Regidoria de les Polítiques a favor de la Cultura a 
anular el contracte menor pressupostat en 17.999 € havent cursat les corresponents 
invitacions a 3 empreses? És una manera de procedir habitual retirar licitacions si les 
empreses que les guanyen no agraden a l'equip de govern? 
 
3107. Sobre l'ampliació de la memòria valorada de l'obra mecànica al c/ Ciutat de Fraga. 
Vist que l'esmentada obra d'inversió no s'especifica a l'annex I Pla d'inversions del 
contracte de pròrroga de la concessió del Serveis de subministrament d'aigua. 
Vist que es modifica un pressupost d'una obra de l'esmentat pla d'inversions a l'alça, 
passant de 8.438€ a 25.790€. 
Preguntem: 
En quin document s'especifiquen i es detallen les inversions previstes al pla d'inversions 
del contracte de pròrroga de la concessió del servei de subministrament d'aigua? 
Per què no està adjunt a l'expedient 127/92 d'on penja la pròrroga de la concessió? 
S'han modificat els pressupostos d'altres inversions previstes en el pla d'inversions de la 
pròrroga de la concessió? Quines? 
L'augment del pressupost de l'obra esmentada en aquest decret i de les altres que 
s'hagin pogut produir farà incrementar la pujada del preu de l'aigua per als usuaris 
prevista en la pròrroga del contracte impulsada pel govern del PSC al 2013? 
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També formula un prec demanant que es doni compliment al Cartipàs i es lliurin els 
decrets a les 48 hores de la seva signatura o, en el seu cas, a la setmana d’ésser 
signats. 
 
El Sr. alcalde  explica que des de l’inici del nou mandat l’equip de govern ha contestat 
1.315 preguntes fetes pels grups de l’oposició. S’està contestant d’una manera clara i 
amb un volum increïblement gran.  
La Sra. Mínguez  diu que sobre alguna de les preguntes entrades ahir tenen preparada 
la corresponent resposta, també per escrit; altres necessiten que es cerqui la 
corresponent informació. S’intenta donar resposta amb la màxima celeritat.  
El Sr. alcalde  diu que no hi ha cap malbaratament de recursos de la Paeria. 
 
 
El Sr. Gabarrell fa les preguntes següents: 
 
Primera. Sobre el decret d’aprovació del Pressupost per enderroc carrer Mossèn Amic, 
3 exp. 38/16 núm. C16038DROAPRO referent a l’adjudicació del contracte menor per 
lloguer de local per l’activitat de les Tardes de ball 2016 
Pregunta: Quins són els criteris establerts per adjudicar l’execució subsidiària per 
emergència dels treballs d’estabilització del mur de contenció al carrer mossèn Amic, 3.  
 
 
Segona: en relació al Decret de contractació, segons expedient 58/16 núm. 
C16058DRAP referent a l’adjudicació del contracte menor per lloguer de local per 
l’activitat de les tardes de ball 2016. 
Pregunta: Quins són els criteris per a l’adjudicació d’aquest servei a una de les tres 
empreses que s’esmenten en el decret. 
 
Tercera. Pegunta relativa als decrets d’Alcaldia referent a aprovar el desistiment per part 
de l’Associació Cultural Aula de Teatre de Lleida del contracte menor de prestació dels 
serveis tècnics del Teatre Municipal de l’Escorxador. Decret núm. 2494 Exp. 430/15 i al 
decret donar per finalitzat l’expedient instruït pel departament de Cultura per a la 
contractació dels serveis d’un tècnic regidor d’espectacles al Teatre de l’Escorxador 
Decret núm. 3068 Exp. 77/16. 
Atès que l’Aula de Teatre comunica per escrit que deixarà d’oferir els serveis tècnics i 
els recursos de les tasques de la Regidoria d’espectacles al Teatre Municipal de 
l’Escorxador i als altres equipaments vinculats a les arts escèniques de l’Àrea de 
Promoció cultural, museus, festes i cultura popular a partir del 31 de març de 2016. 
Atès que s’aprova el desistiment per part de l’Associació cultural Aula de Teatre del 
contracte menor pels serveis tècnics i els recursos esmentats. 
Atès que, amb motiu de la renuncia expressada en l’anterior decret per part de 
l’Associació Cultural Aula de Teatre la Regidoria de Cultura inicia els tràmits per a la 
contractació mitjançant contracte menor dels serveis d’un tècnic regidor d’espectacles 
per al Teatre de l’Escorxador. 
Atès que, com a conseqüència de l’informe del coordinador de Cultura de data 29 d’abril 
de 2016 en què manifesta la voluntat de dotar al Teatre de personal necessari amb una 
fórmula més estable a través del trasllat d’un funcionari municipal, el concurs extern 
s’anul·la i es tanca l’expedient de contractació en data 289 d’abril de 2016. 
Pregunta: 
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1r. Per què l’Aula Municipal de Teatre duu a terme aquest servei? 
2n. Per què l’Aula Municipal de Teatre deixa de dur-lo a terme tot just després de signar 
un contracte de 20.000 €? 
3r. Durant els mesos d’abril i maig, i fins que no es cobreixi la plaça amb personal 
funcionari municipal, qui està duent a terme els serveis tècnics i de Regidoria al Teatre 
Municipal de l’Escorxador i als altres equipaments vinculants a les arts escèniques de 
l’Àrea de Promoció cultural, museus, festes i cultura popular? 
 
 
Quarta. Pregunta relativa al decret d’Alcaldia de suspensió/cessament cautelar activitat 
hotel i hotel apartament propietat de Josep Sansi Font Exp. DA16/26 
L’hotel Sansi i Sansi Apartaments ha estat emprat per l’Ajuntament de Lleida com 
allotjament on s’han derivat usuaris de serveis socials. Essent que l’informe de la 
Guàrdia Urbana ha detectat greus anomalies que posen en risc la salut i la seguretat de 
garanties, la despreocupació amb que han mantingut aquesta política d’allotjament 
social d’urgència com demostra haver estat derivant homes, dones i menors d’edat a un 
hotel que incomplia les mínimes condicions de seguretat i adequació de les habitacions 
(fins i tot se n’han detectat en el pàrquing soterrani). 
Pregunta: 
1r. L’hotel està cessat o va acabar entrant tots els certificats en les 24 h que li van 
donar? 
2n. Quines inspeccions o visites i quins informes de control estableix la Paeria 
anualment a aquest hotel, on es deriven des de fa anys usuaris de serveis socials de 
l’Ajuntament? 
3r. S’havien detectat prèviament al mes de març de 2016 irregularitats sobre la 
seguretat i la salut de les persones a l’establiment? 
4t. Després de detectar-se les irregularitats, el 21 de març de 2016, en les que es diu 
que el propietari ha d’aportar el certificat d’un tècnic qualificat que “posi de manifest que 
l’establiment reuneix les condicions de seguretat adients, i , que la continuació de 
l’activitat no suposa cap risc per la salut i la seguretat de les persones”. Quantes 
persones derivades per l’Ajuntament de Lleida residien en dit allotjament?. Quantes se 
n’hi va derivar des d’aquesta data?. 
5è. Recentment la Paeria es feia ressò amb un anunci en premsa de la implementació 
del model de House firsting. A més d’anuncis en premsa, les Regidories implicades han 
dissenyat i calendaritzat la posada en marxa d’aquestes mesures, així com amb quin 
pressupost es compta per executar-les, donat que en el moment de la seva aprovació la 
Paeria mai no les havia esmentades?. 
 
El Sr. alcalde  explica que els enderrocs subsidiaris es fan quan el propietari no ha 
actuat i hi ha risc per a terceres persones; l’Ajuntament fa l’enderroc subsidiari i factura 
les despeses al propietari. 
El Sr. Larrosa  explica que els criteris tècnics per a l’adjudicació dels treballs al carrer 
Mossèn Amic obeeixen a un informe tècnic i els criteris de contractació concorden amb 
un contracte vigent per fer execucions i enderrocs subsidiaris que està vigent fins el mes 
de setembre de l’any 2016. 
Sobre les preguntes segona i quarta, el Sr. Rodamilans diu que remetrà totes les 
respostes per escrit, al proper Ple del mes de juny.  
La Sra. Parra  respon a la pregunta tercera, de la qual lliura també resposta escrita. 
L’Aula Municipal de Teatre va dur a terme aquest servei perquè, qui s’encarregava 
abans de fer-ho era l’empresa que facilita el personal auxiliar a la Regidoria; des de fa 
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tres anys s’ha encarregat a l’Aula, perquè coneixen molt bé tot el sector i les necessitats 
del teatre i té personal especialitzat. Aquesta alternativa suposava un estalvi del 20%. 
L’Aula ha deixat ara de prestar el servei degut a la implementació del nou grau de 
Teatre; el claustre havia decidit que l’Aula es dediqués exclusivament a qüestions de 
formació. Ara s’han encarregat aquestes tasques a l’empresa VTecnics. La vigilància 
dels museus es fa amb l’empresa JP Silcom Servicios que ha guanyat el corresponent 
concurs fins a finals d’any.  
 
 
El Sr. Vega  fa les preguntes orals següents: 
 
Referent al Decret 2550, que aprova la pròrroga del contracte del servei de suport en el 
desplegament de la telefonia mòbil, explica que es tracta de la continuació d’un altre 
Decret previ. Aquest servei es va adjudicar a una companyia que, de fet, és un 
treballador autònom; tenia vigència fins a 31 de desembre. En una resolució del mes de 
febrer es va prorrogar fins a 31 de març; en aquest nou Decret es prorroga novament 
fins a 30 de juny. Pregunta com es justifica que no s’estigui en disposició de poder licitar 
un contracte finalitzat l‘any passat, atès que està previst fer la nova adjudicació amb 
efectes d’1 de juliol. És legal, però mereix una explicació des del punt de vista de la 
gestió dels contractes.  
 
Sobre la contractació dels equips de so per la cavalcada de l’any 2016, els sorprèn que 
el decret 2.799 no tingui les referències correctes a la LCSP que justifiquen la manera 
de licitació i també que s’adjudiqui sense haver fet cap tipus d’obertura de pliques ni 
consti la tramitació prèvia del corresponent expedient per part de l’òrgan de 
contractació. L’expedient s’ha fet amb posterioritat i s’inicia pel responsable de 
coordinació de Cultura. Creu que el contracte està mal plantejat i no compleix la llei. A 
més, alguna de les ofertes supera l’import del contracte menor.  
 
 
La tercera pregunta fa referència als escenaris de la festa major. Vol fer una reflexió 
sobre l’anticipació de la contractació d’uns escenaris que han d’estar col·locats la 
primera setmana de maig. Creu que s’ha fet de manera massa precipitada l’inici de les 
licitacions al mes d’abril. Les empreses no poden tenir temps suficient per presentar 
ofertes competitives.  
 
Pregunta també sobre diversos decrets (2439, 2440, 2441 i 2523) que tenen en comú 
que han estat dictats per disposar despeses per pagar a una agència de viatges pel 
servei de compra de bitllets de ferrocarril. Hi ha mitjans electrònics que faciliten la venda 
en línia, per això, no entén que calgui pagar el sobrecost que suposa pagar una agència 
de viatges. Creu que pot suposar un malbaratament no utilitzar de manera correcta uns 
fons públics que ens podríem estalviar.  
 
La darrera pregunta es formula sobre el Decret 3069 que disposa el desplaçament de 2 
voluntaris de l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil a Reus, per fer assistència a 
les 24 hores de Bàsquet que es fan en aquella ciutat. Reus té cos de protecció civil; no 
entén que calgui que hi vagin els voluntaris de Lleida. Valora la tasca que fan els 
voluntaris a la nostra ciutat. La col·laboració entre administracions no es dóna en aquest 
cas, atès que el torneig l’organitza un centre escolar. La finalitat de l’actuació de 
l’Ajuntament de Lleida no és donar servei a la ciutadania de Reus. Pregunta quina 
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justificació té aquesta actuació i quin ha estat el cost que ha generat.  
 
El Sr. alcalde  diu que la tramitació dels bitllets de viatge mitjançant una agència es fa 
per resoldre l’operativitat d’aquest tràmit; si els funcionaris o els polítics haguessin de 
comprar els bitllets per internet haurien d’avançar l’import del seu cost. Hauríem de 
donar targetes electròniques per fer aquests pagaments i en aquest cas el Sr. Vega 
hauria preguntat per què hi ha targetes de crèdit a l’Ajuntament. L’agència cobra un 
marge legal i dóna un bon servei a l’Ajuntament i facilita l’operativitat. Sobre els 
voluntaris de protecció civil diu que lamenta que el Sr. Vega no conegui aquest món, 
que es caracteritza per la col·laboració i la cooperació. També hi col·laboren aquest i 
altres cossos quan hi ha esdeveniments a Lleida. Si ens ho demanen ajudarem també a 
altres localitats (esmenta el cas dels futurs Jocs del Mediterrani a Tarragona o les 
col·laboracions amb ajuntaments de la Franja). Defensa la cooperació en aquest camp.  
 
La Sra. Mínguez  diu que contestaran les preguntes amb tots els detalls. Creu que el Sr. 
Vega vol crear ombres de dubte i manifestar les seves opinions, interpretacions i 
reflexions. Diu que cal entendre que hi hagi funcionaris que no vulguin avançar l’import 
dels desplaçaments. El sobrecost que suposa aquest servei no és cap malbaratament 
de recursos ni fer malament un contracte. Explica un tuït en el qual es queixava que 
cada Ple l’equip de govern ha d’aguantar que s’actua de manera il·legal i es fan les 
coses malament. Creu que el Sr. Vega està donant la seva opinió política sobre els 
decrets, no està formulant preguntes. Les resolucions compten amb tots els controls 
legalment previstos. Es contestarà a totes les preguntes, però no es trobarà res il·legal; 
demana que es deixin de generar ombres de dubte.  
 
El Sr. Vega  diu que la seva obligació és controlar el Govern. Reitera que ha dit que és 
precipitat convocar la licitació dels escenaris poques setmanes abans de la festa major. 
Explica que ell ha avançat moltes vegades diners de viatges; a més, alguns d’aquests 
pagaments són per pagar a ponents que poden avançar aquestes despeses. Creu que 
cal evitar gastar diners innecessaris; els desplaçaments es poden gestionar en línia (des 
dels serveis tècnics o directament per l’usuari). Insisteix que no s’ha complert la llei en el 
cas que ha comentat sobre la cavalcada. Creu que el Govern intenta carregar als 
funcionaris la responsabilitat de no complir les normes. El seu grup  no callarà i 
continuarà fent preguntes.  
 
El Sr. alcalde  demana que consti en acta literalment l’afirmació del Sr. Vega en què diu 
que el Govern fa malament la contractació. El Sr. Vega explica que no ha dit aquestes 
paraules; que ha manifestat que la Sra. Mínguez està culpant els funcionaris que s’estan 
fent malament les coses. El Sr. Vega demana al Sr. alcalde que retiri l’afirmació que ha 
fet perquè és del tot incerta. El Sr. alcalde diu que la retirarà si de l’acta transcrita es 
desprèn que no hi és. 
 
(La transcripció diu: “...des del punt de vista de la contractació, resulta que no s’ha 
complert el que marca la llei. No és una ombra de dubte; ho he llegit. No he dit “dubto” 
sinó que he dit que això no es fa segons la llei. Justifiqui. Aquesta és la qüestió. Vostè 
diu que culpem als funcionaris i vostè està carregant la responsabilitat de no complir la 
llei als funcionaris.....”.). L’arxiu sonor està incorporat a l’acta, tal com preveu el cartipàs.  
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Punts números. 5 i 6.- Ratificació del conveni entr e l’Ajuntament de Lleida i la 
Fundació Champagnat, per la cessió d’ús del local d el Calidoscopi pel 
desenvolupament d’activitats educatives i ratificac ió del conveni entre 
l’Ajuntament de Lleida i els Salesians Sant Jordi –  PES Lleida per a la cessió d’ús 
d’alguns espais pel desenvolupament de l’activitat del Centre Obert el Mercat. 
Debat conjunt 
 
El Sr. Talamonte  considera que l’acció social l’hauria de prestar directament 
l’Ajuntament, definint les corresponents línies estratègiques, sense externalitzar-la. Els 
centres oberts haurien de ser de gestió municipal; no s’ha d’abusar de l’externalització, 
especialment en aquestes qüestions. L’acció integral dels barris hauria de disposar de 
treballadors i educadors de carrer que haurien de tenir continuïtat i no ser contractats de 
manera temporal. Malgrat això, hi votaran a favor.  
 
El Sr. Gabarrell  anuncia que votaran en contra de les dues propostes. No volen que les 
funcions que ha de dur a terme l’Ajuntament les acabin fent fundacions privades. Creu 
que tot plegat és un pas més cap a l’externalització dels serveis. S’estan atorgant espais 
públics (i la seva gestió) a entitats privades: religioses i amb ús exclusiu de l’espai. No hi 
ha cap projecte d’allò que es vol dur a terme en aquests espais. Abans que les entitats 
religioses creu que hi ha altres entitats que també necessiten espais municipals on 
poder desenvolupar els seus projectes.  
 
El Sr. Vega  explica que no estan en contra del plantejament de les propostes; és 
positiva i útil aquesta col·laboració entre administracions i entitats del tercer sector 
sense afany de lucre. Aquests convenis i el Decret 3114 preveuen contractacions 
d’entitats del tercer sector per a la gestió del pla de desenvolupament comunitari. La 
feina d’aquestes entitats és molt important; malgrat això, els ajuntaments i les 
administracions no ens hem de confiar i traspassar la càrrega del treball en aquest àmbit 
a les entitats. La magnífica feina que estan fent, cal que també sigui avaluada (no tenen 
constància que així es faci). La Paeria ha de desenvolupar les competències que té en 
aquesta matèria i assumir-les i gestionar-les. Hi votaran a favor amb un sí crític, 
demanant que l’Ajuntament assumeixi directament la gestió d’aquests serveis.  
 
La Sra. Simó  reitera el seu posicionament favorable. Vol agrair la tasca que fan 
aquestes entitats any rere any.  
 
El Sr. alcalde  explica que l’Ajuntament, tot i no tenir cap competència en matèria 
educativa, té en plantilla municipal 200 professors i professores (explica la tipologia dels 
ensenyaments que s’imparteixen). Assumim directament tot aquest cost, malgrat no 
tenir competències. També treballem els reforços escolars com els projectes “Pas a 
pas”, Mercat, etc. Hi ha moltes entitats vinculades a l’educació que col·laboren, alguns 
religiosos i altres laics com el cas de Prosec. Tenim concertats amb aquestes tres 
entitats els centres de reforç escolar. Maristes, Salesians i Prosec són entitats que 
neixen per a atendre les persones amb més dificultats, estan especialitzats en aquesta 
tasca. Actuen on hi ha dificultats especials i problemàtica social. Tenim a la nostra ciutat 
una riquesa d’entitats especialitzades que justifiquen que l’Ajuntament concerti aquests 
serveis i aprofiti al màxim els recursos públics. Creu que el tenir 200 educadors en 
plantilla ens dóna tota la legitimitat. Hi ha un projecte educatiu en els centres concertats 
per fer aquesta tasca (en lliurarà còpia als grups).  
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El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 8. Ratificació de la modificació dels est atuts del Consorci per a la 
Normalització Lingüística 
 
El Sr. Rubio  anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar. Per a ells el Consorci no és 
necessari avui i està polititzat. Com es tracta d’una modificació estatutària en la qual el 
seu grup no té cap interès, optaran per l’abstenció.  
 
El Sr. Gabarrell explica que la modificació estatutària ve motivada pels canvis introduïts 
per la LRSAL, que obliga els consorcis a que clarifiquin a quina administració estan 
adscrits. També està motivada per altres normes de racionalització del sector públic. 
Les modificacions actualitzen el rol del Consorci i l’adapten a la situació actual de 
l’administració local i a la seva relació amb la Generalitat. Explica altres qüestions que 
també són objecte de modificació. No veu cap element de politització. Aquesta 
modificació va ser aprovada per acord del Govern de la Generalitat. El Consorci té 
potestat per a fer reglaments sobre els serveis que presta, la qual cosa podria traslladar 
a aquest Ens el debat sobre un possible nou reglament del català aplicable als ens 
consorciats. No creu, però, que hi hagi cap perill que el Consorci promogui polítiques de 
bilingüisme. Hi votaran a favor.  
 
El Sr. Rubio  considera que el Consorci no hauria d’existir i reitera que està molt 
polititzat. Si C’s governa a Catalunya el Consorci deixarà d’existir.  
 
La Sra. Gispert  concreta la proposta de modificació estatutària. Cal recordar que des 
de l’any 1988 que es va fundar, l’Ajuntament de Lleida sempre hi ha estat adherit. El 
Consorci neix per la inferioritat manifesta del català quant a ús en relació amb la llengua 
castellana. Primer va fer una tasca d’ensenyament del català a les persones que no 
tenien coneixement de la llengua per haver tingut l’escolarització exclusivament en 
castellà; després va prestar aquests serveis als nouvinguts. S’ha fet una feina 
inqüestionable i molt necessària. Després de molts anys el català continua en una 
situació de feblesa molt preocupant; segueix en situació de risc. Algun partit parla de 
confrontació de llengües, de bilingüisme, etc. El bilingüisme ha de partir d’una igualtat 
d’ús i de condicions d’ambdues llengües: paritat. Cal protegir el català per mantenir la 
societat bilingüe. El català encara necessita atencions especials i per això el Consorci 
ha de vetllar per la fortalesa de la llengua.  
 
La Sra. Ribes  diu que bilingüisme significa igualtat de drets entre els usuaris de les 
dues llengües, tal com marca la llei. C’s no està en contra d’aquestes disposicions 
legals. La proposta d’acord fa referència a la modificació dels estatuts del CNL i C’s 
s’absté de votar-la, perquè considera que el Consorci hauria de desaparèixer o canviar 
les seves funcions. S’ha quedat obsolet i està completament polititzat.  
 
La Sra. Gispert  creu que les manifestacions de la Sra. Ribes són exclusivament una 
opinió, que difereix de la del Grup de CiU. Si C’s considerés que el català és patrimoni 
de tots, s’haurien de preocupar i comprometre’s en la defensa de la llengua més dèbil 
per arribar a la desitjada igualtat. 
 
El Sr. Gabarrell  nega que el CNL estigui polititzat o que sigui innecessari. Cal defensar 
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l’ús social i institucional del català (esmenta el cas de l’ús del català als jutjats). Creu 
que si governés C’s no només desapareixeria el CNL, sinó que també desapareixerien 
moltes coses que tenen a veure amb la cultura catalana i el català.  
 
S’aprova amb 24 vots a favor i 4 abstencions del Grup Municipal de C’s. 
 
 
Punt núm. 9. Aprovació de les bases de la tercera e dició del Premi Lleida Visual 
Art 
 
El Sr. Gabarrell  anuncia que s’abstindran de votar la proposta, perquè consideren que 
està poc treballada i és massa generalista. Caldria incloure-la en un pla d’actuació 
relatiu a les arts audiovisuals a la ciutat que garanteixi una continuïtat. Manca 
seguiment, difusió i valoració social i cultural de la inversió que fa la Paeria. Sembla que 
aquesta actuació vingui fonamentada per justificar l’existència d’una instal·lació com el 
Màgical i no pas que estigui lligada a una política real d’ajut als autors locals que 
treballen en el sector de l’audiovisual i el cinema. Tenim excel·lents professionals; més 
reconeguts fora que a la seva ciutat (esmenta diversos exemples). En les dues primeres 
edicions es promovia el cinema experimental i el videoart (explica els treballs premiats). 
En la tercera edició s’ha modificat l’objecte en base a unes conclusions que no 
coneixem. Sembla que s’aposta per la ficció, documentals i cinema d’autor alternatiu 
fets per nous talents i creadors emergents. No es clarifica el perfil dels autors als quals 
s’adreça el premi. En cap lloc es preveu que l’Ajuntament es pugui quedar una còpia del 
treball amb drets d’exhibició no exclusius que ens permetin rendibilitzar la inversió i 
promocionar l’autor; les bases preveuen una difusió molt limitada (ho explica). Creu que 
cal un seguiment de la repercussió de qualsevol inversió cultural que es faci. Explica el 
contingut dels premis. Creu que les bases estan molt poc treballades i no responen a 
cap estratègia de difusió de les arts audiovisuals. Cal avaluar la repercussió social i 
cultural a la ciutat.  
 
La Sra. Marín  explica que en la producció audiovisual actual hi ha un predomini 
aclaparador de les llengües dominants (espanyol o anglès). Creu que estem perdent 
una oportunitat d’or per promoure l’ús social i cultural del català. Les llengües 
majoritàries tenen uns circuits comercials que els són favorables; el català no els té. Els 
artistes poden fer la seva obra en la llengua que triïn lliurement; malgrat això, les 
institucions ens hem de comprometre en la defensa de l’ús del català. Hi ha oferta de 
premis en les llengües dominants, no en la nostra; hem de corregir els desequilibris. Les 
bases del premi no especifiquen la llengua del producte audiovisual; són molt 
generalistes.  
 
El Sr. Rubio  diu que el seu grup hi votarà favorablement. No estan a favor de la 
discriminació de cap llengua; es tracta d’un premi internacional. Qualsevol actuació 
artística feta per catalans a Catalunya, en qualsevol llengua, és cultura catalana. No 
podem fer distincions etnicistes. Ningú pot discutir la salut de la llengua catalana avui 
dia. La immersió lingüística que es fa a les nostres escoles és única al món. Considera 
que el català no està en minoria. Defensen el bilingüisme: en català sí i en castellà 
també.  
 
La Sra. Parra  explica que ja es va debatre aquesta qüestió a la Comissió Informativa. 
Creu que ha de defensar la professionalitat i la il·lusió dels tècnics de la Regidoria de 
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Cultura de la Paeria; no està d’acord amb les valoracions del Sr. Gabarrell. Les dues 
primeres edicions del premi eren molt generalistes. La tercera convocatòria lliga el premi 
a un nou festival de cinema que és el “Som cinema”; una mostra de cinema català i de 
produccions audiovisuals catalanes. El jurat del premi va demanar aquest canvi de 
bases i es requereix una producció catalana en el sentit més ampli (sense definir la 
llengua). Estem en un món global en què es fan servir diverses llengües i maneres 
d’expressió. El jurat no va voler tancar possibilitats. Es demana una producció catalana. 
S’ha reformulat el premi, que no s’adreça a una obra feta, sinó a un projecte, per ajudar 
als creadors que comencen i als que cal donar un ampli marge de llibertat creativa. 
Busquem una producció de qualitat i creu que el premi té prestigi i no cal posar-li límits. 
Demana que no fem servir la llengua per fomentar els atacs entre els grups municipals.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que mai ha menystingut el jurat; el seu discurs feia referència a la 
gestió del premi des de la Regidoria.  
 
La Sra. Marín  no creu que la condició de fer servir el català en les produccions 
disminueixi la qualitat dels treballs que es puguin presentar. La llengua s’ha de protegir i 
promoure. Li sap greu que no s’aprofiti aquesta oportunitat per posar en valor la llengua 
catalana. Creu que si es considerés que la literatura escrita en castellà des de 
Catalunya és cultura catalana, caldria també que des de l’Institut Cervantes es fes 
promoció de la llengua catalana. Reitera que l’Ajuntament no fa promoció de la nostra 
llengua amb aquests premis.  
 
La Sra. Ribes  diu que si C’s arriba a governar l’Institut Cervantes tindrà una especial 
cura de la llengua catalana i de la resta de llengües oficials de l’Estat.  
 
La Sra. Parra  diu que quan ha parlat de llibertat de creació no feia referència a la 
llengua, sinó a la crítica de “generalista” que ha fet el Sr. Gabarrell a les bases del 
premi. La llengua no marca la qualitat d’un producte audiovisual. Es pot presentar una 
producció en català o sense veu o amb diferents llengües. Demanem que sigui una 
producció catalana en sentit ampli. Estem també afavorint la indústria de producció 
cultural catalana.  
 
La Sra. Marín  reitera que no creu que la Paeria estigui en contra de la llengua (en 
aquest cas) sinó que no estan prou a favor.  
 
El Sr. alcalde  fa referència al paradigma sobre els escriptors catalans que escriuen en 
castellà i creu que formen part de la cultura catalana, produeixen cultura que no està en 
l’àmbit de la llengua i la literatura catalana, però són part de la nostra cultura.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor i 7 abstencions dels grups d’ERC-Avancem, Crida-CUP i 
Comú.  
 
 
Punt núm. 17. Aprovació del nomenament dels membres  de la Comissió de 
Salvaguarda dels Drets de la Ciutadania de Lleida  
 
El Sr. Talamonte  anuncia que hi votaran en contra i explica les motivacions del seu vot. 
No voten en contra dels candidats; el vot negatiu ve motivat pel procediment de 
selecció. Entén que la Comissió que ajuda el síndic i que ha de fiscalitzar l’acció del 
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govern no ha de ser proposada per un regidor del mateix govern. Qui va redactar el 
Reglament tenia els valors ancorats en altres èpoques. Demana la revisió del 
procediment de selecció de la Comissió de Salvaguarda.  
 
El Sr. Gómez  explica que tant la Carta de la Ciutadania com la Comissió de 
Salvaguarda, tenen un Reglament aprovat l’any 2009 per unanimitat del Ple. Es pot 
debatre una possible modificació, però l’actual Reglament preveu que la proposta la 
formuli el regidor de Drets Civils i Cooperació i que el nomenament el faci el Ple. És el 
Ple qui adopta la decisió.  
 
El Sr. Talamonte  entén que la proposta de designació d’una comissió de garanties tal 
com s’ha fet no és transparent ni democràtic. Els temps han canviat i l’alternativa no ha 
de ser exclusivament acceptar la proposta o votar en contra. Cal aplicar un nou 
procediment, obert i transparent, per escollir aquestes persones.  
 
S’aprova amb 25 vots a favor i 2 vots en contra del Grup Municipal del Comú.  
 
 
Punt núm. 24. Moció promoguda per l’Associació Celí acs de Catalunya pel 
reconeixement, ajuts i benestar social de les perso nes afectades per la malaltia 
celíaca  
 
La Sra. Elena Mora  presenta la moció. Explica que la malaltia celíaca afecta un nombre 
considerable de persones (l’1% de la població es Celíaca i un 6% és sensible al gluten) i 
aquesta xifra augmenta de manera directament proporcional a la millora deis protocols 
de cribratge i diagnòstic en els CAPs catalans, així com a l'accessibilitat de les proves 
de detecció i a una major divulgació i comprensió de la malaltia. Segons l'Associació de 
Celíacs de Catalunya, les estadístiques indiquen que a Catalunya hi ha unes 75.000 
persones celíaques, de les quals un 85% encara no estan diagnosticades (a una de 
cada 100 persones se li diagnostica celiaquia; però 9 de cada 10 persones amb 
celiaquia ignoren que la pateixen). La malaltia celíaca és un trastorn multi sistèmic 
(afecta a més d'un òrgan i la seva manifestació no és únicament de caràcter digestiu) de 
caràcter autoimmune, induït per la ingesta de gluten de blat, sègol, ordi i probablement 
civada que es produeix en persones amb predisposició genètica de totes les edats, des 
de la primera infància en endavant. Quan les persones afectades per la malaltia prenen 
aliments amb gluten, el sistema immunològic fa una reacció creuada amb el teixit de 
l'intestí prim, i provoca una reacció inflamatòria que interfereix en l'absorció de nutrients, 
vitamines i minerals, pel fet que les vellositats intestinals són les responsables d’aquesta 
absorció. L'alteració en l'absorció de nutrients provoca malnutrició, malgrat que 
aquestes persones realitzen una ingesta adequada d'aliments. Els símptomes més 
freqüents de la malaltia, depenent de l'edat del/de la pacient, són pèrdua de gana i de 
pes, fatiga, nàusees, vòmits, diarrea, dolor i distensió abdominal, pèrdua de massa 
muscular, erupcions cutànies, nafres en la boca, trombocitosis, retard en el creixement, 
etc. La persona afectada per la malaltia i no diagnosticada, pot presentar una sèrie de 
problemes de salut molt importats, raó per la qual és vital facilitar les proves de 
diagnòstic i vigilar els familiars dels afectats, per ser una malaltia amb càrrega genètica. 
Existeix el risc de desenvolupar complicacions per la salut com: anèmia ferropènica, inici 
prematur d'osteoporosis, infertilitat, avortaments involuntaris de repetició, intolerància 
secundària a la lactosa, trastorns del sistema nerviós central i perifèric, càncer 
gastrointestinal, etc. És més comú entre les persones amb altres factors autoimmunes: 
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dermatitis herpetiforme, diabetis mel·lites tipus 1, malalties del tiroides, malalties 
hepàtiques, Síndrome de Williams, Síndrome de Down, Síndrome de Turner, 
fibromiàlgia, fatiga crònica... Les malalties associades normalment la precedeixen, però 
també poden manifestar-se al mateix temps, inclús després. Es pot complicar davant la 
falta d'un diagnòstic precoç entre pacients amb escassa adherència a la dieta sense 
gluten. En l'actualitat l’única prova concloent és l’endoscòpia, però des de l'any 2012 
s'admet el diagnòstic en infants menors de 12 anys sense realitzar l’endoscòpia, si els 
marcadors en sang i les proves genètiques són positives. L’únic tractament actual de la 
malaltia consisteix en seguir una dieta estricta sense gluten, que possibilita la 
recuperació de l'intestí prim. El règim sense gluten s'ha de seguir durant tota la vida. La 
ingesta de petites quantitats de gluten o d'aliments sense gluten, però contaminats, 
poden derivar en molèsties i trastorns importants i problemàtics pels pacients. Les fonts 
més evidents de gluten són el pa, molts cereals de desdejuni, la pasta, les pizzes, els 
pastissos i les galetes elaborats amb blat, ordi o sègol. Però el gluten es pot utilitzar per 
donar millor estructura a productes alimentaris i, a vegades, es pot produir un consum 
no detectat perquè els productes naturals i frescos (carn, verdures, llegums, ous, 
productes làctics.,..) s'hagin contaminat per manipulació creuada; els aliments d'una 
dieta sense gluten s'han de preparar utilitzant utensilis independents. La necessitat de 
seguir una dieta estricta lliure de gluten i el fet de requerir d'especial atenció per evitar 
una possible contaminació creuada, fa que molts celíacs passin dificultats a l'hora de 
sortir a dinar o a sopar fora de casa seva. Malgrat que hi ha establiments de restauració 
que ja ofereixen una carta específica lliure de gluten, encara són una minoria. Aquesta 
mancança d'establiments amb menús aptes i fiables per a celíacs és causa de frustració 
i "exclusió social”, més destacable en un país mediterrani, on les activitats d'índole 
social són element integrador i formen part intrínseca de la nostra cultura. En aquest 
sentit, és de destacar la labor d'associacions com "Celíacs de Catalunya" amb el seu 
servei gratuït d'informació i assessoria a empresaris, emprenedors i institucions 
públiques i privades. En la cistella de la compra, la diferència de preu entre un mateix 
producte amb i sense gluten pot arribar a ser "abismal”. Una persona celíaca la pot 
veure incrementada en uns 33€ setmanals, 132€ mensuals o 1.600€ anuals. Si tenim en 
compte la gran càrrega genètica d'aquesta malaltia, ens podem trobar en una mateixa 
família amb més d'un membre celíac, que significaria una despesa molt importat i fins i 
tot, en moltes ocasions, insostenible (pot arribar a ser un 288% més car). Hem de 
considerar la malaltia com una malaltia crònica. Els/les pacients, sense seguir una dieta 
estricta lliure de gluten, poden patir els trastorns comentats anteriorment. Espanya és 
dels únics països de la Unió Europea, que no dóna ajudes directes als afectats per la 
celiaquia. Llegeix també la part dispositiva de la moció.  
 
El Sr. González  agraeix l’explicació feta i manifesta que donaran suport a la moció. S’ha 
fet esment a la Resolució 879/X del Parlament que va ser aprovada per unanimitat; en 
vol destacar tres aspectes. El primer, de tipus fiscal, reclamant la rebaixa de l’IVA dels 
productes alimentaris sense gluten per tributar al tipus més reduït; les forces polítiques 
de les noves Corts haurien de donar suport a aquesta mesura. Una segona proposta era 
dur a terme campanyes de sensibilització que també podem promoure des de la Paeria, 
incentivant la inclusió de menús sense gluten en les cartes dels restaurants o fomentant 
els establiments de venda d’aquests productes. En tercer lloc, destaca la proposta 
relativa als menjadors escolars i universitaris per tal que disposin de menús per a 
celíacs i conscienciar els gestors dels menjadors sobre la importància de la dieta sense 
gluten per a les persones afectades; hauríem d’incloure aquests compromisos en els 
propers plecs de condicions. Donaran ple suport a la moció.  
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El Sr Vilella  agraeix la presentació de la moció. Destaca que avui es celebra el “dia 
nacional del celíac”, és un motiu afegit per destacar l’encert de presentar la moció al Ple 
de la Paeria. Volem felicitar en primer lloc l’Associació per la tasca de difusió i formació 
que fan sobre aquesta malaltia que afecta un 1% de la població. Volen manifestar el 
compromís amb els afectats per aquesta malaltia. El dia d’avui es vol donar a conèixer 
la malaltia, donar-li visibilitat i promoure la cerca de solucions per a les persones 
afectades (unes 500.000 persones a Espanya). El diagnòstic precoç és fonamental; la 
tasca de l’Associació és bàsica quan sabem que un 85% dels celíacs no estan 
diagnosticats. La difusió sobre aquest trastorn és fonamental per visualitzar la malaltia i 
el seu diagnòstic, perquè aquelles persones que desconeixien que eren celíaques 
puguin començar al més aviat possible una dieta adequada que elimini el gluten. 
Donaran suport a la moció proposada com ho van fer al Parlament amb la resolució per 
l’adopció de mesures per millorar la qualitat de vida dels celíacs, en la necessitat de 
sensibilitzar tota la població sobre aquesta malaltia, assegurant la seva visualització en 
la societat; queda molt treball per fer. Les nostres administracions han d’aplicar 
mesures, projectes de difusió, control alimentari i beneficis fiscals; a les nostres escoles 
hem de fer projectes de sensibilització; amb els restauradors, hotelers i empreses 
d’alimentació hem de fomentar la promoció de cartes i productes aptes per a celíacs. 
Votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Gabarrell  destaca que aquesta malaltia afecta unes 75.000 persones a Catalunya 
i ha esdevingut la malaltia crònica intestinal més freqüent al món. Donen el seu suport a 
tots els punts de la moció. Destaca per sobre d’altres, la lluita diària que afronta el 
col·lectiu de celíacs i el rol que les institucions públiques haurien de tenir en la lluita 
contra la malaltia. Manquen establiments amb productes sense gluten. També manca 
que els menjadors col·lectius tinguin en el menú, alimentació sense gluten; mancança 
especialment important en els menjadors socials. El cost d’aquests productes és tres 
vegades més car que els ordinaris. L’any 2012 el Govern de l’estat va augmentar l’IVA 
quan els aliments sense gluten es van encarir un 2%. Molts afectats van abandonar la 
dieta per raons econòmiques. Cal un IVA super reduït del 4% que avui només afecta al 
pa. Altra alternativa seria la desgravació fiscal en renda de la compra d’aquests 
productes. A Espanya no hi ha ajuts per a celíacs, cosa que a altres països de la UE no 
passa. Per a un celíac l’alimentació és la seva medicació.  
 
La Sra. Marín  reitera l’agraïment als proponents de la moció; l’exposició de motius 
explica molt rigorosament les conseqüències i l’abast de la malaltia i les repercussions 
que té. La moció involucra totes les administracions. Comenta que la Resolució del 
Parlament demanava a l’Estat una sèrie de mesures per normalitzar la vida dels celíacs 
i minimitzar els condicionants habituals que pateixen (relata algunes de les mesures 
proposades). No consta que el Govern de l’Estat hagi fet cap acció al respecte. El seu 
grup donarà ple suport a les resolucions del Parlament que la moció esmenta i demana 
als representats polítics de les forces que governin l’Estat que prenguin el compromís 
d’intervenir en aquest tema. Ens hem d’involucrar com a Ajuntament en la normalització 
de la quotidianitat dels malats celíacs. Donaran ple suport a la moció i demana que no 
quedi en una declaració d’intencions.  
 
El Sr. Córdoba  agraeix la presentació de la moció, el contingut de la qual el seu grup 
comparteix. Destaca que els darrers anys ha augmentat el nombre de persones que han 
hagut d’adaptar la seva dieta per evitar aquesta malaltia (que acaba afectant tota la 
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família i incrementa la despesa alimentària). Valora positivament la idea que 
l’Ajuntament treballi per conscienciar la societat sobre una malaltia que afecta moltes 
persones; potser ajudarà a la diagnosi precoç i al seu tractament. Espera que la ciència 
trobi aviat una solució per aquest problema; si el seu partit té força necessària en l’àmbit 
nacional demanaran partides pressupostàries per a la investigació de la malaltia. Estan 
d’acord que en les activitats municipals es faciliti una part dels aliments sense gluten. Hi 
votaran a favor.  
 
La Sra. Gispert  felicita l’Associació per la tasca que dur a terme i per la presentació de 
la moció. Destaca la implicació de l’entitat i la gran quantitat d’activitats que duen a 
terme: didàctiques, divulgatives, de lleure, etc. El suport mutu és especialment important 
en matèria de salut. El Grup de CiU va demanar que durant la festa major es pogués 
consumir amb normalitat beguda i menjar sense gluten; els consta que així s’ha fet, 
cosa que celebra. La Resolució del Parlament és important i vetllaran perquè els acords 
es puguin complir. Els acords proposats preveuen mesures necessàries i el suport del 
Ple ha de fer-los possible. Votaran a favor de la moció. 
 
El Sr. Rodamilans  explica que la celiaquia és una malaltia que pot matar; és sistèmica, 
afecta tots els òrgans de l’organisme. Per aconseguir que no es donin els efectes 
negatius de la malaltia cal seguir quatre recomanacions. Primer, una sensibilització 
social. Segon, la sensibilització dels professionals de l’hostaleria, que són els primers 
que poden detectar casos d’aquest tipus. En tercer lloc, cal millorar també el diagnòstic 
dels professionals de la salut i no trigar tan en fer el diagnòstic de celiaquia; cal estar 
amatents als primers símptomes que poden alertar sobre aquesta malaltia. La quarta 
recomanació implica totes les institucions, que hem de dedicar recursos. Comparteix la 
idea que la medicació dels celíacs és l’alimentació.  
 
La Sra. Mora  explica que només hi ha entre un 2 i un 3% dels restaurants de Catalunya 
que tinguin alimentació apta per a celíacs; de vegades és per desconeixement dels 
professionals que creuen que és impossible fer-ho quan en realitat no és així. Els 
celíacs no demanen una gran varietat d’oferta, sinó la seguretat alimentària. El seu 
projecte de restauració té com a objectiu informar. 
 
La moció s’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 25. Moció promoguda per les entitats Acci ó Jove de CCOO, CATAC i 
altres, relativa a la declaració “Lleida municipi p romotor de la renda garantida 
ciutadana (RGC)” 
 
El Sr. Pere Enciso  presenta la moció. Explica que ahir es va donar a conèixer l’informe 
que ha presentat Càritas, que constata que la pobresa a Lleida està augmentant 
(explica les xifres de persones ateses per aquesta entitat). L’informe reflecteix que la 
pobresa s’està cronificant i les famílies afectades són incapaces de sortir del cercle de la 
pobresa i no podrien subsistir sense aquest ajut. Els nens arriben als col·legis amb una 
alimentació deficient i les vacances esdevenen un drama en tant que les famílies no 
poden garantir els tres àpats diaris de qualitat necessaris. La crisi ha convertit la 
pobresa en un fenomen estructural i les polítiques públiques són clarament insuficients. 
Hi ha propostes per donar solucions, com la de crear llocs de treball dignes amb sous 
també dignes. Cal actuar i l’acció més immediata és la renda garantida per a la 
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ciutadania: una prestació econòmica, de caràcter periòdic, que es caracteritza com un 
dret subjectiu de caràcter individual, a la qual es pot accedir atesos els ingressos 
econòmics del nucli familiar o de convivència i de caràcter suplementari de tot tipus 
d’ingressos econòmics (ja sigui salari o qualsevol altre tipus de prestació o ajut). És 
necessari recordar que l'article 24.3 de l'Estatut d'autonomia de Catalunya diu: "les 
persones o les famílies que es troben en situació de pobresa tenen dret a accedir a una 
renda garantida ciutadana que els asseguri els mínims d'una vida digna, d'acord amb 
les condicions que legalment s'estableixen". Segons l’esmentat en el paràgraf anterior, i 
tal com recull\ la ILP per a la renda garantida ciutadana, "s'ha d'assegurar els mínims 
d'una vida digna a les persones i a les famílies o nuclis de convivència que es troben en 
situació de pobresa". "La renda garantida ciutadana té, com un dels seus principals 
objectius, desenvolupar la promoció de la persona i el seu apoderament i la millora de 
les condicions que l'han dut a requerir la prestació". Per tant, l'objectiu és poder suplir la 
manca total o parcial d'ingressos econòmics i, a la vegada, intentar que cap persona i, 
en el seu cas, cap nucli familiar o de convivència, estiguin per sota del llindar de 
pobresa. La renda garantida ciutadana té per objecte garantir que ningú no estigui per 
sota del llindar de la pobresa i consisteix en: 
1. Un dret universal de tots els ciutadans i ciutadanes de Catalunya, no condicionat a 
disponibilitats pressupostàries ni a l'obligació de participar en accions d'inserció social i 
laboral. 
2. Un dret subjectiu de caràcter individual, però vinculat a la situació econòmica de la 
persona i, en el seu cas, del nucli familiar o de convivència. 
3. El dret a percebre una prestació econòmica de, com a màxim, 664 euros mensuals 
per dotze pagues. 
4. La prestació econòmica de la RGC té caràcter suplementari; és el dret a percebre la 
quantitat necessària a fi que, sumada als ingressos econòmics que es tinguin per 
qualsevol concepte, es disposi d'uns ingressos econòmics iguals a 664 euros mensuals 
per dotze pagues. 
5. Els requisits per accedir al dret a cobrar la prestació econòmica de la RGC són: 
a. Tenir 18 o més anys, o ser menor emancipat. 
b. Estar vivint legalment a Catalunya. 
c. Tenir residència continuada a Catalunya durant un mínim de 12 mesos. 
d. No disposar d'ingressos econòmics superiors als mínims garantits equivalents a la 
quantia de l'Indicador de renda de suficiència de Catalunya (per a l'any 2015, 664 euros 
mensuals per dotze pagues), durant com a mínim els 4 mesos anteriors a la sol·licitud. 
6. El projecte de llei per la RGC regula també les obligacions de les persones 
perceptores de la prestació econòmica; l'incompliment de les obligacions pot comportar 
la suspensió o la pèrdua del dret a percebre la RGC. 
7. El finançament de la RGC és a càrrec dels pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya, i serà gestionada per l'Administració de la Generalitat de Catalunya i les 
administracions locals, amb la participació de les entitats del tercer sector, degudament 
acreditades. 
8. La no-resposta de l'Administració pública competent a la sol·licitud feta pel ciutadà o 
ciutadana comportarà el reconeixement del dret a percebre la prestació econòmica. 
A més, el passat 23 de juliol set forces polítiques catalanes (ICV, EUiA, Podem, Procés 
Constituent, CUP, PSC i Barcelona en Comú) signaren la declaració de la Comissió 
Promotora de la ILP de renda garantida ciutadana "Una Catalunya sense pobresa és 
urgent, possible i necessària", en la qual posaven de manifest que la millor resposta 
davant la greu situació de pobresa severa que viu la societat catalana avui, és una 
renda garantida ciutadana que asseguri uns mínims per a la vida digna, en els termes 
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previstos en l'article 24.3 de l'Estatut d'Autonomia de Catalunya. 
Llegeix la part dispositiva de la moció i creu important el suport de l’Ajuntament en tant 
que aquest és qui ha d’atendre el dia a dia de les necessitats de les persones. Els 
ajuntaments han de pressionar la Generalitat perquè aprovi i apliqui la RGC. La moció 
s’ha d’aprovar per humanitat, per sentir-nos que vivim en una societat justa on totes les 
persones visquin amb dignitat.  
 
El Sr. Talamonte  qualifica de barbaritat la situació de pobresa que patim, amb més 
d’1,5 milions de persones afectades a Catalunya. La duresa de la crisi ens fa veure que 
calia haver adoptat mesures de fons, no només d’atenció dels problemes més visibles: 
cal fer actuacions estructurals. L’Ajuntament s’ha d’implicar i obrir un debat seriós sobre 
la RGC. No és una qüestió senzilla i serà necessari destinar una gran quantitat de fons 
públics, la qual cosa també obre el debat sobre la fiscalitat de la Generalitat i de l’Estat 
espanyol. El debat és necessari; és fonamental pel futur del país.  
 
La Sra. López  diu que la crisi ha castigat durament a milers de famílies. Aquest any, 
6000 famílies a la província de Lleida no reben cap tipus de salari ni prestació mensual. 
Els poders públics han d’assegurar la protecció social i econòmica de la família. Cal 
garantir les necessitats bàsiques: menjar, el vestit i un habitatge digne han de ser les 
prioritats de les nostres administracions. Les persones sense recursos, les que viuen al 
carrer o els infants al llindar de la pobresa, exigeixen que es promoguin unes condicions 
adequades i assegurar els mínims per a una vida digna per a tots. En aquest sentit han 
defensat sempre que la millor política social ha de ser la que promogui la creació 
d’ocupació; és fonamental pel futur de la nostra societat i per garantir l’actual sistema de 
protecció social. Mentre això no arriba per a tots, és necessari garantir les necessitats 
bàsiques de les persones que més estan patint aquesta realitat. És un problema 
d’urgència i d’emergència social, per això hem de demanar que tots els grups 
parlamentaris puguin arribar a acords perquè aquesta RGC sigui una realitat. Tothom 
està d’acord en la necessitat de la RGC, la discrepància està en com es gestiona 
aquesta renda. Quan s‘aprovi aquesta Llei caldrà que estigui dotada de pressupost. 
Sense partida pressupostària la llei esdevindrà inútil i ineficaç. El grup del PP al 
Parlament va votar a favor de tramitar la ILP; aquesta norma implica tota la societat. 
Han proposat moltes esmenes al projecte de Llei perquè pugui ser assumible 
econòmicament. Caldrà un compromís d’inserció laboral social als perceptors de la 
RGC. Caldrà oferir itineraris de formació en aquest sentit. Votaran a favor de la moció.  
 
 
El Sr. Juvillà  manifesta que donarà el suport a la moció, de la qual la seva formació 
política és signatària. Creu que la RGC és un petit pas que, malauradament, no afecta 
les arrels de la pobresa. Pot esdevenir un bon instrument per a pal·liar els efectes 
duríssims de la pobresa. Les arrels estructurals del problema venen del funcionament 
del capitalisme. Les causes estructurals de la pobresa es veuen palesades en la manca 
de recursos per adquirir els béns i serveis necessaris. L’arrel d’aquestes causes és 
l’existència d’unes estructures socials de dominació, explotació i exclusió. Els conceptes 
de pobresa i desigualtat estan estretament lligats. L’explotació es manifesta en treballs 
amb poca qualificació, treball precari i submergit i salaris baixos. L’exclusió es manifesta 
quan el sustentador principal està en situació d’atur o quan una part de la societat es 
troba en una situació per sota del llindar de la pobresa, vivint en llars amb privació 
material severa o vivint en llars amb baixa intensitat de treball (facilita les dades 
d’increment d’aquestes situacions a Catalunya). La pobresa infantil és reflex de la 
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pobresa familiar. L’estructura de dominació es veu reflectida en els aturats i inactius, 
que constitueixen l’exèrcit de reserva del sistema capitalista, disposats a entrar-ne a 
qualsevol preu. Amb nivells elevats d’atur i precarietat es fa molt difícil reivindicar millors 
condicions laborals. La precarietat de la vida és el factor que dóna poder al capitalisme 
per reduir els drets humans a favor dels seus interessos de classe. Sense una voluntat 
clara de superar aquests mecanismes d’explotació i exclusió, resulta impossible afrontar 
la problemàtica de la pobresa des de la dimensió estructural. En un context com l’actual 
les polítiques de gestió “austerocràtiques” de les nostres societats són un instrument per 
aconseguir l’objectiu del capitalisme. Cal tenir present que aquesta renda pot esdevenir 
un complement al treball precari i una legitimació d’aquest. Creu que cal ser més 
ambiciosos i reclamar propostes com la renda bàsica: incondicional, individual, universal 
i suficient. Donaran suport a la moció; és un petit pas, tímid, en el camí cap a aconseguir 
la renda bàsica.  
 
En Sr. Baiget  agraeix l’explicació del Sr. Enciso i recomana veure la presentació que 
sobre aquesta matèria va fer el professor Sr. Allepuz. També la seva formació és 
proposant de la moció i en donaran suport. Les societats, en moments claus, es troben 
en una “cruïlla de camins”. Esmenta situacions com les produïdes quan es va assolir la 
jornada de 8 hores diàries, quan es va reconèixer el dret a les vacances remunerades o 
quan es va aprovar la llei 30/1995 de prevenció de riscos laborals. En tots aquests 
casos es vaticinava que aquestes mesures tindrien efectes catastròfics per a 
l’economia; res més incert. La voluntat ferma de la societat volia avançar i posar l’esser 
humà com a eix troncal de la seva actuació. Avui ens trobem amb una moció com 
aquesta que va directa a l’arrel i posa sobre la taula els problemes dels ajuts als 
menjadors escolars, dels desnonaments, etc. Quan l’economia semblava imparable 
tothom estava satisfet de la denominada plena ocupació malgrat tenir gairebé 6.000 
persones excloses del mercat de treball; ni en els millors moments hem arribat a la 
plena ocupació real, exercint tothom el dret a una vida digna. Hem de mantenir 
l’argument que destaca la importància de crear llocs de treball; però, l’hem de posar en 
un segon terme en tant que el model capitalista europeu té una feblesa estructural que 
el fa incapaç d’arribar a la plena ocupació. Hem de buscar altres alternatives per garantir 
la dignitat de les persones. Destaca la importància de la dotació pressupostària de la 
RGC, que posa sobre la taula el debat sobre el model fiscal d’una societat que es 
reivindica com a més igualitària. Tota Europa està girant l’esquena al problema dels 
refugiats i no es pot permetre que algun grup parlamentari vulgui distorsionar l’essència 
d’aquesta llei amb la manca de dotació pressupostària. Tenim les eines fiscals per 
trobar la dotació necessària.  
 
 
El Sr. Córdoba  explica que tothom comparteix la necessitat de combatre la pobresa i 
l’exclusió social; malgrat això, no estan d’acord amb la solució que proposa la moció, 
que és extremadament difícil d’aplicar. Creu que la renda mínima haurà de tenir en 
consideració la realització d’activitats d’inserció laboral o social per afavorir el 
desenvolupament de les competències i capacitats de les persones. Estan d’acord que 
es fixi una quantitat mínima que permeti viure dignament a les persones en cas de no 
tenir treball o no disposar de prestacions. Però, aquesta renda ha d’estar condicionada a 
la participació de les persones en programes que permetin que puguin tornar a treballar. 
Les persones volen treballar i viure del seu salari. La millor manera d’eradicar la pobresa 
és la inserció en el mercat laboral. També caldria preveure un pla de xoc contra l’atur, 
amb polítiques actives de formació adreçades a l’economia del futur i corregir dèficits 
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formatius. Igualment caldrà formació per a tots els aturats de llarga durada, amb xecs de 
formació per a tots ells. Caldrà aplicar aquestes mesures de manera escalonada, amb 
programes pilot i avaluació de resultats. Altra idea seria la implantació d’un complement 
salarial garantit, que beneficiaria els treballadors amb retribucions més baixes o en 
situació d’ocupació precària. Aquest conjunt d’idees és la millor manera de combatre la 
pobresa i l’exclusió social que ha provocat la greu crisi econòmica. La RGC proposada 
no va acompanyada de cap dotació econòmica i suposaria una despesa inassolible. Diu 
que cal reflexionar sobre el vot dels treballadors a la ultradreta en les darreres eleccions 
a Àustria. S’abstindran de votar la moció.  
 
 
La Sra. Simó  diu que el seu grup donarà suport a la moció. Caldrà, però, esperar els 
resultats del debat parlamentari, que ara està en fase de ponència. El debat ha de 
seguir el seu curs. Els acords que s’adoptin en seu parlamentària ens dirigiran al resultat 
de la moció que avui s’aprovarà. Hem de trobar les eines per ajudar les persones que 
passen dificultats o estan en risc de vulnerabilitat. CiU va donar suport a la tramitació de 
la iniciativa i tenim l’experiència de la renda mínima d’inserció (que ha estat una eina 
eficient per consolidar el nostre estat de benestar). Aquest sistema ha quedat obsolet 
per la gran crisi que hem patit. Les noves circumstàncies reclamen noves eines. CiU 
dóna suport als pressupostos presentats per la Generalitat que preveuen increment de 
despeses en temes socials, educació i sanitat i han de finançar el pla de xoc contra la 
pobresa. Cal una renda mínima i disposar d’ajuts per a les persones en risc d’exclusió 
social; hem d’assegurar els mínims per a una vida digna de les persones. És important 
per la cohesió de la nostra societat. La inversió pública ha de donar també suport a 
altres polítiques que puguin fer possible un model social més just en el qual totes les 
persones puguin desenvolupar-se en igualtat de condicions. La renda ha d’ajudar a la 
integració social i laboral de les persones. L’ajut ha de ser un tot, adreçat a la persona i 
el seu nucli familiar. No creu en una societat subsidiada, que faci crònica la pobresa. 
Creu en una societat fonamentada en els models d’integració social a través també de 
la seva integració laboral. Cal actualitzar i reformar les prestacions i també invertir en 
altres polítiques (d’habitatge, pobresa energètica, millora de l’ocupació, formació 
continuada, etc.). Destaca el sistema d’acreditació obert en matèria professional, la 
contractació pública inclusiva, polítiques en educació i salut, etc. El conjunt d’aquestes 
actuacions farà una societat més justa i equilibrada, amb igualtat de possibilitats per a 
tothom. Cal que les mesures que es decideixin siguin factibles i aplicables.  
 
El Sr. Peris  explica que el seu grup i l’equip de govern estan a favor de la moció. Una 
RGC és una eina clau per donar resposta a les necessitats bàsiques d’una part de la 
ciutadania catalana que, per manca de feina o d’ingressos, es veuen en perill d’exclusió 
social. Aquesta renda està també en plena confluència amb l’estratègia europea per al 
creixement i l’ocupació 2020, que estableix com a objectiu la promoció de la integració 
social, la reducció de la pobresa i el foment de la cohesió social. La RGC ha de ser 
complementària a altres polítiques socials com les de salut, ocupació o habitatge. 
L’agenda política de les grans administracions ha de situar l’emergència social al 
capdavant de les seves prioritats. Les persones que ho passen malament no es 
mereixen debats estèrils. La precarietat d’un terç de la població és una prioritat política; 
cal assegurar a tothom una garantia de rendes per viure amb dignitat. La ciutat de Lleida 
ha de ser en primera persona en aquests objectius. Hem de fer front comú, cercar 
fórmules de finançament, garantir la implicació de totes les administracions i trobar vies 
de redistribució de la riquesa que ens condueixin a una societat més solidària i més 
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justa.  
 
El Sr. Baiget  respon al Sr. Córdoba i diu que cal reflexionar sobre el vot dels 
treballadors a la ultradreta a Àustria. Cal tenir present que aquest país, en la Segona 
Guerra Mundial, va ser annexionat, no envaït.  
 
El Sr. Enciso  agraeix la possibilitat d’haver pogut presentar la moció i les intervencions 
que s’han fet al Ple. Explica que el proper dia 31 de maig es farà a Barcelona un acte 
titulat “per una Catalunya sense pobresa: alcaldesses i alcaldes, teniu la paraula”; seria 
positiva l’assistència del nostre alcalde en tant que el nostre municipi dóna suport a la 
moció.  
 
La moció s’aprova amb 23 vots a favor i 4 abstencions del Grup Municipal de C’s.  
 
Punt núm. 26. Moció promoguda per l’Associació Anti sida de Lleida per fer front a 
l’estigma i la discriminació relacionats a l’epidèm ica del VIH/sida 
 
El Sr. Joan Fibla  presenta la moció. Explica que Catalunya i les seves institucions són i 
han estat sempre al capdavant en la defensa dels drets sexuals i reproductius i en el 
treball per afrontar l'epidèmia del VIH/sida i l'estigma relacionat, com a eix de garantia 
social, dels drets i del desenvolupament de les persones. Aquest compromís s'ha 
demostrat en I’Estatut d'Autonomia de Catalunya del 2006; la Llei 5/2008, del 24 d'abril, 
del dret de les dones a eradicar la violència masclista; la Llei 11/2014, del 10 d'octubre, 
per a garantir els drets de lesbianes, gais, bisexuals, transgèneres i intersexuals i per a 
eradicar l’homofòbia, la bifòbia i la transfòbia; la Llei 17/2015, del 21de juliol, d’igualtat 
efectiva de dones i homes i diverses resolucions en el marc dels drets sexuals i 
reproductius. La darrera, el passat juliol de 2015, va ser la Declaració en favor dels 
Drets Sexuals i Reproductius en el marc dels Objectius de Desenvolupament 
Sostenible. El punt culminant d'aquesta voluntat es va expressar en l'aprovació de 
l'Acord nacional per fer front a l’epidèmia del VIH a Catalunya i contra l'estigma 
relacionat, el passat 6 de març de 2014 al Parlament de Catalunya, i de manera 
unànime entre tots els grups polítics. L'Acord, que va ser impulsat de manera 
coordinada amb el teixit associatiu de Catalunya en l’àmbit el VIH/sida i, en concret, pel 
Comitè 1r de Desembre (Plataforma Unitària d'ONG-SIDA de Catalunya que aglutina 24 
entitats de tot el territori català), va suposar un fet històric i s'havia de materialitzar com 
un instrument de futur orientat a mantenir el lideratge de Catalunya respecte les 
polítiques de resposta a la pandèmia del VIH, a la vegada que garantia un model 
d'abordatge comunitari basat en l'expertesa, l'experiència i la qualitat. 
Malgrat això, dos anys més tard de la seva aprovació, encara cal fer esforços per seguir 
impulsant-lo, especialment pel que fa referència al Pacte Social contra la discriminació 
de les persones que viuen amb el VIH, l'objectiu general del qual ha de ser eliminar 
l'estigma i la discriminació associada al VIH i a la sida a Catalunya. Aquest pacte, 
segons l'Acord aprovat, ha d'incloure, com a mínim, fomentar un canvi en la imatge del 
VIH a la nostra societat i, per tant, afrontar la serofòbia; vigilar les situacions de 
discriminació; garantir l'accés igualitari a tots els serveis, prestacions i recursos; facilitar 
l'accés als drets sexuals i reproductius de les persones que viuen amb el VIH, i 
promoure i posar en pràctica la Recomanació 200 de I’Organització Internacional del 
Treball, sobre el VIH i la sida i el món del treball. Segons ONUSIDA (2001), l'estigma 
relacionat amb la infecció pel VIH podria ser l'obstacle més gran al qual s'han d'afrontar 
les persones, les comunitats, els polítics i els líders religiosos que treballen en la 
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resposta al VIH. Un esforç important contra l'estigma no només millorarà la qualitat de 
vida de les persones infectades pel VIH i de les persones vulnerables a la infecció, sinó 
que ho farà a gran escala per fer front a l'epidèmia. Per aquest motiu, l'any 2015, la 
mateixa ONUSIDA va iniciar la campanya Zero Discrimination Day, amb la qual es 
reivindica l'1 de març, a escala mundial, la necessitat de sensibilitzar en la defensa dels 
drets humans i en la necessitat d'acabar amb l'estigma i la discriminació relacionats al 
VIH. La resposta a l'estigma i la discriminació relacionats al VIH requereix la implicació 
de tots els actors i agents possibles. En aquest sentit, els ens locals, dins del marc que 
els atribueix la Llei de salut pública 18/2009, per la qual poden oferir a la població 
intervencions que ajudin a incrementar el control sobre la seva salut i obtenir així estils 
de vida més saludables. 
Llegeix la part dispositiva de la moció.  
 
El Sr. Talamonte  agraeix la tasca que fa l’Associació i manifesta el vot favorable del 
seu grup a la moció. Vetllaran pel compliment dels acords que avui s’adoptaran.  
 
La Sra. López  agraeix a l’Associació Antisida de Lleida la presència en aquest Ple i la 
lluita que fan per millorar la vida dels afectats del VIH. Diu que han passat molts anys 
des que va començar l’inici d’una de les malalties més importants del segle XX. La 
infecció pel virus de la immunodeficiència humana va ser letal durant molts anys. 
Afortunadament avui, amb el tractament adequat, ha deixat de ser una malaltia mortal 
per convertir-se en una patologia crònica. La sida ha tingut un fort impacte social i en 
molts casos ha estat una font de discriminació. Vol agrair la tasca que fa l’Associació, no 
solament en l’ajuda als portadors de la malaltia, sinó també en la vostra tasca de 
divulgació i sensibilització. Els felicita en el 25è aniversari. Donaran suport a la moció. 
És molt important la visualització de la malaltia, la informació de les vies de transmissió 
per evitar l’estigmatització i la formació i educació dels joves i no tan joves en la seva 
prevenció. Esperem que en un futur proper la normalització de la malaltia sigui un fet i la 
vacuna sigui una realitat.  
 
El Sr. Gabarrell  comenta alguna de les frases que s’han dit amb relació a la Sida i les 
persones que pateixen aquesta malaltia i que justifiquen la presentació de la moció. Són 
frases que enforteixen l’estigmatització que encara avui existeixen vers les persones 
que tenen el virus del VIH. Tots els prejudicis sorgeixen de la ignorància, que marca un 
cercle viciós que té tendència a perpetuar-se. Estigma, discriminació, silenci, ignorància, 
por... Recollint experiència de tallers amb adolescents infectats pel VIH es veu que el 
desconeixement sobre la transmissió provoca també que creixi la discriminació. Es port 
portar una vida normal amb el VIH; però, cal fer èmfasi en la prevenció i en la 
informació. Sense informació i prevenció molts cops la serofòbia esdevé homofòbia. 
Destaca la tasca que duu a terme l’associació amb els tallers i accions vers els joves. 
Cal conscienciar els adolescents sobre el VIH, les ETS i la seva prevenció; també cal fer 
una tasca d’explicació de la planificació familiar, els anticonceptius en els col·lectius més 
desinformats. Els 25 anys de lluita de l’Associació posen sobre la taula que han hagut 
d’actuar en solitari i estan cobrint uns serveis que l’Ajuntament ha deixat completament 
a les seves mans: educació sexual, planificació familiar i atenció psicosocial als 
seropositius. Han estat sols, assumint responsabilitats, a canvi de magres subvencions 
públiques de la Generalitat i de la Paeria. Tant de bo es pugui canviar aquesta dinàmica, 
treballar plegats i compartir espais, accions i responsabilitats.  
 
El Sr. Vega  agraeix la feina que l’Associació fa per a la ciutadania de Lleida; una de les 
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tasques més importants que han fet és treballar per l’eradicació de l’estigmatització i la 
discriminació de les persones amb VIH. Parlar d’estigmes és parlar de diferenciar en 
negatiu a altres persones; aquest fet ho trobem als afectats pel VIH i també als que 
tenen problemes de salut mental, alcoholisme i altres addiccions, etc. Estan fent una 
feina ingent i necessària, que l’Associació no ha de fer sola. L’estigma i la discriminació 
produeixen un altíssim risc d’aïllament i d’incomprensió que suposa un desgast personal 
per qui ho pateix i qui l’ha d’ajudar; suposa una evident causa d’exclusió social, en 
flagrant violació dels drets humans (i també constituint un greu obstacle per al 
tractament de les malalties). Des de tots els punts de vista és molt important treballar 
per a que des de tots els àmbits s’actuï fent tasques de sensibilització. La Paeria no pot 
deixar sola l’Associació; l‘administració hauria de portar la bandera en aquesta lluita. Per 
aquests motius han de donar el total suport a la moció i a la feina de l’Associació.  
 
El Sr. Rubio  agraeix la presentació de la moció i manifesta que el seu grup està 
totalment a favor de la proposta i la votaran afirmativament. Assumeixen tota la moció i 
les reflexions que han fet la resta de grups municipals.  
 
La Sra. Simó  agraeix també la intervenció de l’Associació en el Ple i donaran total 
suport a la moció. La tasca que fan és molt important i ha de comptar amb el total suport 
de l’Administració. La malaltia és un problema de tota la societat, no d’una part 
determinada. La investigació i la sensibilització són molt importants; però, no podem 
donar una visió equivocadament optimista sobre la situació del VIH al país. Es continuen 
produint contagis i la problemàtica segueix molt vigent. Queda molta feina per fer i els 
compromisos del Parlament s’han de continuar desenvolupant; el nou Govern té previst 
fer-ho durant el present mandat amb la forta inversió prevista en matèria social i de 
salut. S’ha fet molta feina i encara en queda també molta per fer: informació, educació 
sexual, no discriminació, etc. Els ens locals hem de fer molta feina, coordinada amb la 
resta d’administracions. Hi votaran a favor.  
 
El Sr. Rodamilans  vol remarcar tres de les reivindicacions de la moció. En primer lloc 
destaca que hi ha massa gent infectada i molta gent que no saben que ho estan; cal 
polítiques de prevenció i d’informació. En segon lloc destaca que no hi ha mai cap motiu 
per discriminar ningú i menys encara per una malaltia. En tercer lloc explica que la 
recerca ha convertit aquesta malaltia en crònica i aquest fet ens ha pogut arribar a 
confondre i creure que amb un medicament podíem estar tranquils; i això no és cert. Cal 
continuar i dedicar recursos per poder aconseguir que aquesta malaltia pugui ser 
tractada arreu. Agraeix la presentació de la moció  
 
El Sr. Fibla  reitera l’agraïment per la recepció que ha tingut la moció per part de tots els 
grups de la Paeria i el suport unànime que ha rebut. 
 
La moció s’aprova per unanimitat. 
 
 
Punt núm. 27. Moció del Grup Municipal del PP per e laborar un programa de micro 
urbanisme a la ciutat de Lleida  
 
El Sr. Vilella  explica que la moció està consensuada tot i que caldrà que sigui votada, 
perquè el grup del Comú vol abstenir-se’n. Agraeix els suport dels grups i també 
l’abstenció.  
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S’aprova amb 25 vots a favor i 2 abstencions del Grup Municipal del Comú.  
 
 
Punt núm. 28. Moció del Grup Municipal d’ERC-Avance m de suport a la 
instauració del 4 de juny com a dia de l’associacio nisme cultural 
 
El Sr. Vega  comunica que la moció no està totalment consensuada, atès que algun grup 
ha demanat votació separada per punts. 
 
La Sra. López  fa la corresponent explicació de vot, especialment amb relació al primer 
punt de la moció. Vol que consti el reconeixement a la gran tasca que fan les entitats 
cíviques i culturals. Però, al final del primer paràgraf de la proposta, es fa una referència 
explícita a la “construcció nacional i social d’aquest país”. Entén que la cultura ha de ser 
un element de cohesió, no de divisió. Per aquest motiu s’abstindran de votar el primer 
punt i votaran a favor de la resta.  
 
El Sr. Gabarrell  anuncia el seu vot favorable. Creu que la cultura ha de treballar per la 
construcció nacional del país.  
 
La Sra. Ribes  explica que el seu grup no ha de dir què han de fer les entitats culturals. 
No està d’acord, doncs, amb el darrer paràgraf del primer punt on parla de “..implicar-se 
en la construcció nacional i social d’aquest país”. Hi ha entitats cíviques i culturals que 
s’impliquen en aquesta construcció i altres que no ho fan; totes mereixen el mateix 
reconeixement. Votaran en contra del primer punt i a favor de la resta.  
 
La Sra. Gispert  valora positivament el fet de tenir una data per reconèixer la tasca de 
l’associacionisme cultural a Catalunya, que contribueixen a fer difusió dels valors 
culturals i la simbologia als nostres municipis i al país en general. Aprofita per posar en 
valor el pes de l’associacionisme cultural en la cohesió social i en la promoció i difusió 
de la nostra cultura arreu.  
 
La Sra. Parra  explica que el seu grup donarà suport a la moció. Creuen en la força i en 
la tasca que fan totes les entitats culturals i socials.  
 
El Sr. Vega  diu que totes les associacions culturals contribueixen a la construcció 
nacional i social del país.  
 
El resultat de la votació està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
 
 
Punt núm. 29. Moció del Grup Municipal de C’s per u n pla de revisió i millora de la 
senyalització a Lleida 
 
El Sr. Osorio  presenta la moció. Diu que té a veure amb un pla global de revisió i 
millora de la senyalització a la ciutat. Durant aquest primer any de mandat han detectat 
diferents mancances en la senyalització (panells obsolets, manca de continuïtat en 
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itineraris, etc.). Troba a faltar homogeneïtat en els panells informatius (comenta algun 
exemple en aquest sentit). En alguns indrets hi ha excés d’informació que també causa 
confusió (relata altres exemples). Aquestes dades i les que es desprenen de l’informe 
del RACC –que situa Lleida com una de les capitals amb més millores pendents en 
matèria de senyalització- han motivat la presentació d’aquesta moció amb un Pla 
general de revisió i millora de la senyalització a la ciutat. C’s va presentar el contingut 
d’aquesta moció com a proposta de resolució i no va ser acceptada per la Comissió 
Informativa d’Urbanisme del mes passat per raons de la data de presentació (ho 
explica). Tenint en consideració el marc normatiu vigent, la solvència de l’informe del 
RACC i el Pla de mobilitat proposa l’adopció dels acords que consten en la part 
dispositiva.  
  
El Sr. González  explica que no ha rebut el nou text de la moció, la qual cosa dificulta 
l’explicació del posicionament del seu grup. Manifesta la seva sorpresa, perquè en la 
primera presentació de la moció a la Junta de Portaveus es plantejava informar de 
l’estat de la revisió del Pla de mobilitat. Explica altres diferències entre la moció original i 
la definitivament presentada al Ple i creu que aquesta qüestió era molt més apropiat que 
fos tractada en una comissió informativa. Sobre el punt quart de la moció pregunta si 
hem de continuar aplicant els articles que s’esmenten expressament o hem d’aplicar 
tota la normativa esmentada i altres articles concordants. Pregunta què significa seguir 
aplicant el que estableix la normativa (si la normativa ja s’aplica no cal una moció per dir 
que es continuarà fent). Pregunta també quina ha estat l’esmena que han consensuat 
amb el grup socialista. Troba a faltar que es digui en la moció a qui s’han de traslladar 
els acords adoptats. Vol afegir una esmena, incorporant un punt sisè, amb el següent 
text: “Analitzar i estudiar l’informe del RACC amb relació a la senyalització orientativa, 
en la propera Comissió de polítiques de la gestió i promoció de la Ciutat.”. 
 
El Sr. Vilella  creu que la moció planteja el debat sobre si la senyalització de la ciutat és 
o no és correcta i si es pot millorar. El seu grup creu que la senyalització és millorable i 
cal fer-ne canvis. L’Ajuntament de Lleida com a administració competent en l’ordenació 
del trànsit de vehicles i persones en vies urbanes ha de vetllar per una eficient mobilitat 
de la ciutat; la senyalització adequada no solament assegura la continuïtat d’itineraris, la 
comprensió i la visibilitat d’aquests elements viaris, sinó que també garanteixen la 
seguretat dels nostres conductors i vianants. Cal convertir Lleida en una capital 
acollidora, agradable i fàcil de visitar i per això la millora de la senyalització és una bona 
eina. El treball de reconeixement del Turó de la Seu Vella com a patrimoni mundial fa 
encara més necessari que la ciutat tingui ben senyalitzades les vies i els monuments i 
equipaments. Hem de fer que l’estada a la ciutat dels nostres visitants sigui acollidora; 
petits detalls com la senyalització ho faran possible. Han de ser senyals comprensibles 
pel turisme nacional i internacional. La ciutat mereix i necessita una millor senyalització, 
per aquest motiu votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que ha llegit amb deteniment el nou redactat de la moció. Malgrat 
l’aparença tècnica de la moció constata que respon al fet que estem novament de 
campanya electoral. C’s ha acusat reiteradament el grup de la CUP que presentés 
mocions que consideraven camuflades, que volien dir altra cosa del que en una primera 
lectura es podia entendre. Recorda especialment la moció que va presentar el seu grup 
que feia referència a “totes les sobiranies”; en el debat d’aquella moció el Sr. Córdoba 
va dir que era una trampa dels membres de la Crida als treballadors de les empreses 
afectades per fer-los formar part del moviment independentista, que no s’havia presentat 
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la moció per la defensa dels treballadors, sinó per defensar la seva idea de la 
independència (llegeix la part de l’acta en què s’explica el debat). Demana al grup de 
C’s que en aquesta moció s’apliquin la seva pròpia lògica. La Crida considera –en llegir 
el títol de la moció- que potser sí que calia millorar la senyalització de la ciutat. Però, 
quan es fa referencia a la normativa del Decret Legislatiu 6/2015, on es preveu que les 
indicacions escrites dels senyals s’expressaran, com a mínim, en la llengua espanyola 
oficial de l’Estat, el seu grup s’ha adonat que es tracta d’una trampa de C’s per fer 
partícip la ciutadania del seu model bilingüe. Creu que la moció no s’ha presentat per 
millorar la senyalització a Lleida, sinó per defensar la idea del bilingüisme en l’esfera 
pública. Fa referència a la voluntat de C’s sobre aquesta matèria expressada per alguns 
dels seus dirigents en les Illes Balears, País Valencià o Astúries, es tracta d’un 
bilingüisme entès com el d’una sola llengua: el castellà. En aquest terreny no s’hi 
trobaran mai. Pel seu grup el nom és Lleida. Votaran en contra. 
 
El Sr. Vega  comparteix el criteri del Sr. González sobre l’oportunitat de presentar 
aquesta moció al Ple, sempre i quan es tracti d’una moció sobre la mobilitat i la 
senyalització. Després de llegir el contingut de la moció ens trobem un “farciment” 
perquè no es noti que el que es vota és la “bilingüització” de la senyalització a Lleida. 
Tothom ha vist quin era l’objectiu final: modificar i revisar els usos lingüístics de la ciutat. 
Que no aconsegueixi aquest efecte depèn del Ple i dels grups que donin suport a 
aquesta moció. El seu grup no vol tatxar cap llengua de res. Està científicament 
demostrat que la “bilingüització” és l’avançada del desplaçament i de la substitució 
posterior d’una llengua (en aquest cas la llengua catalana). Creu que és això el que C’s 
pretén; que la llengua socialment més feble acabi sent també la que acabi sent 
desplaçada. La llengua socialment més feble és la que només es fa servir en un 12% en 
l’Administració de Justícia; la que té una presència del 25% en els canals de televisió 
que veiem a Lleida o la que disposa de 5 de les 17 cartelleres de diaris que es venen a 
la ciutat (només 2 d’elles originals, no traduccions). Aquesta és la situació del català. 
Quan es volen treure els seus elements de protecció (com la CCRT o el CNL) s’incideix 
en aquest patiment. Les dues llengües no estan al mateix nivell ni en els usos orals. 
Creu que C’s vol que la llengua catalana desaparegui.  
 
El Sr. Postius  comparteix amb la resta de portaveus que la moció de C’s té una intenció 
diferent a la que conté el seu títol descriptiu i camufla un altre objectiu. La primera versió 
de la moció deixava molt clara les intencions dels proponents, quan feia referència 
expressa a que les indicacions escrites dels senyals s’expressaran, com a mínim, en la 
llengua espanyola oficial de l’Estat. Aquest paràgraf, que podia incomodar al grup 
socialista, ha estat suprimit en la versió definitiva i s’ha amagat darrera de referències 
legals. Percep en algunes intervencions certa nostàlgia d’èpoques passades, on hi havia 
una sola llengua, un sol estat, tot era monolític, discrepar incomodava i la llengua 
perseguida era la catalana. Hi ha un informe de la Conselleria de Cultura en què consta 
una gran relació de greuges que ha patit i pateix la llengua catalana a Catalunya. C’s 
predica el bilingüisme monolingüe. Avui tornem a parlar de la llengua des de l’òptica de 
la mobilitat. L’estudi del RACC deixa en evidència l’Ajuntament en matèria de 
senyalització quant a la correcció i la mobilitat; fins aquest punt tots estem d’acord. Entre 
mig de les deficiències C’s introdueix un element nou que res té a veure amb l’informe 
del RACC, relacionant les deficiències amb la comprensió dels senyals. No entén ni la 
diagnosi ni la preocupació. Tampoc entén els suposats problemes de comprensió amb 
senyals normalitzats com els de stop o pàrquing. Creu que la moció viu en la nostàlgia i 
es fa estrany al segle XXI, en què els idiomes i les paraules s’internacionalitzen. S’estan 
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atiant conflictes imaginaris amb justificacions tan poc raonables com la manca de 
comprensió dels senyals que qualsevol conductor pot entendre sense cap complicació. 
No es proposa millorar la senyalització a Lleida, sinó retrocedir en el temps, deixant 
enrere l’ús preferent de la llengua catalana. És un nou atac contra la llengua. Si el marc 
legal no ha canviat ni s’ha produït cap conflicte en els darrers anys, l’única explicació per 
la creació d’un nou conflicte és el manteniment de “cadires”. Votaran en contra. 
 
El Sr. Larrosa  diu que li sorprèn la capacitat que tenen alguns grups per reconduir el 
que diu una moció. Hi ha punts que fan referència a la mobilitat. S’havia comentat als 
membres de la Comissió que s’han avançat els treballs per l’actualització del Pla de 
mobilitat, que suposa revisar les estratègies i mesures previstes per tal de poder gaudir 
d’una millor mobilitat a la ciutat (transports públics, circulació, itineraris, etc.). Per això es 
va plantejar que dins dels treballs de mobilitat s’avalués si cal fer un pla de senyalització 
urbana específic per a la ciutat. El quart punt de la moció no fa altra cosa que ratificar el 
compliment de totes les normatives que afecten la senyalització (les relaciona) i també 
les recomanacions que el síndic de greuges ha fet sobre aquesta qüestió (ho llegeix). 
No cal dramatitzar tan ni qüestionar la política lingüística de l’equip de govern. L’oposició 
està demanant constantment a l’equip de govern que compleixi la llei i ara volen 
pretendre que no es compleixin els preceptes legals. Diu al Sr. Postius que quan va 
prometre el seu càrrec va prometre complir amb la llei. L’equip de govern ha de complir 
la legalitat vigent també en matèria de senyalització. És per imperatiu legal i per sentit 
del respecte a les normes. El PSC està a favor de millorar la mobilitat de la ciutat amb 
l’actualització del Pla corresponent i amb la possibilitat de fer un pla de senyalització 
urbana, complint tota i cadascuna de les normes que s’han esmentat.  
 
La Sra. Ribes  explica que en la pràctica del Ple, s’han fet transaccions i esmenes a les 
mocions fins i tot en el moment de debatre-les. El darrer text es va enviar per correu 
electrònic a tots els grups i a la Secretaria General. Explica que el grup proponent va 
acceptar una esmena del PSC. La moció fa referència a la mobilitat. L’informe del RACC 
plantejava que hi havia senyalitzacions que no eren suficientment indicatives i que no 
tenien continuïtat per la funció d’indicació per arribar a un lloc determinat. Aquesta 
situació és la que es vol millorar. Dins d’aquestes millores (que probablement inclourà 
una revisió de la senyalització vertical i horitzontal) insten que se segueixin les 
normatives aplicables. Poden els grups votar en contra de l’aplicació de tota la 
normativa lingüística vigent, inclosa l’aprovada pel Parlament de Catalunya; però, no 
creu adequat que es barregin qüestions diferents. Creu que els que parlen d’un sol 
poble, una sola llengua i una sola nació són els independentistes i això és totalitari i 
excloent. C’s no fa cap atac al català. Creu que el Sr. Postius no hauria de dir que 
s’actua pel “manteniment de cadires” quan ell mateix opta com a diputat al Congrés. En 
cap moment s’ha intentat amagar res en una moció que té com a objectiu la millora de la 
mobilitat de la ciutat i l’aplicació de la normativa vigent.  
 
El Sr. González  diu que li ha sorprès que el primer text de la moció dediqués tres 
paràgrafs a l’informe del RACC i la versió definitiva només en fes una sola referència 
molt genèrica. Creu que tothom sabia que aquesta moció anava més enllà de la 
senyalització i dels plans de mobilitat. Per C’s el tema de la llengua és el fons de la 
qüestió. Continua sense tenir clar què vol dir el punt quart de la moció. Fa esment a 
l’obligació de respecte a totes les llengües de l’Estat i la necessària aplicació de l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya (que preveu que el català és la llengua pròpia de Catalunya i 
alhora llengua oficial juntament amb el castellà). Llegeix les previsions estatutàries 



 
 

 47 

sobre el català. En la moció es fa esment només a l’article 14 del Reglament de l’ús de 
la llengua catalana de la Paeria; no s’ha fet cap esment a l’article 27 de l’impuls 
institucional a la llengua en la retolació. També calia fer esment als articles18.4 o el 32 
de la Llei de política lingüística (els llegeix). Reitera que l’aplicació de la normativa vigent 
hauria de fer referència a tot el conjunt normatiu.  
 
El Sr. Vilella  considera que alguns grups municipals critiquen sovint el PP, perquè 
consideren que fa servir la llengua per fer política i per buscar confrontació. Avui portem 
des de les 9 del matí en la sessió plenària i un bon nombre de grups no han fet res més 
que parlar de la llengua per buscar confrontació i per motius partidistes i polítics. El PP 
no fa servir la llengua amb cap d’aquests objectius. Recorda que al Ple del 22 de maig 
de l’any 2009 es va aprovar en aquest mateix saló de plens una moció (presentada pel 
PP i consensuada amb el PSC, votada per ICV i amb les abstencions de CiU i ERC) que 
deia que s’incorporaria als nous cartells o panells indicadors d’informació turística 
associada als monuments o llocs d’interès, a més del català el castellà i almenys una 
altra de les llengües de la UE; el mateix es faria en la substitució progressiva dels 
cartells que es vagin renovant i s’estudiaria la possibilitat d’implantar-ho en aquells que 
sigui possible. Han passat 7 anys i encara no s’ha fet res en aquest sentit tot i l’acord 
plenari. Explica que en el castell de Miravet els panells indicatius estaven en català, en 
castellà i en anglès. No cal ser fariseus i demanar per Lleida el que no demanem en 
altres llocs. El vot del seu grup serà favorable a la moció.  
 
El Sr. Gabarrell  considera curiós que el tema de la llengua (pel qual s’ha criticat tant la 
CUP quant a radicalisme) esdevingui un tema estrella sempre que hi ha eleccions a les 
Corts espanyoles. Avui aquesta actitud la té C’s; creu que el PP també s’afegirà. 
Demana respecte pel seu grup i que no els intentin enganyar. La moció presentada és 
legítima; però, el seu contingut és clarament ideològic. No és una moció tècnica. Es 
rebla  tot al voltant de l’article 56 del RDL 6/2015. Si no és així demana al grup de C’s 
que suprimeixin el punt quart de la moció. El seu grup no ataca cap llengua, es defensa. 
El model d’immersió lingüística està avui amenaçat. Des del respecte als models de 
cadascun, vol defensar el dret a que les seves filles facin servir el català.  
 
El Sr. Vega  diu que li preocupa la banalització que s’està fent de la qüestió de la llengua 
per alguns grups (especialment el PSC). No és una cosa menor que s’utilitzi una moció 
(formalment tècnica) per tractar un tema com aquest. Li preocupa el to del debat i que 
uns grups tractin els altres de manera despectiva i els acusin d’ignorància. Creu 
especialment descentrada la referència que s’ha fet en un debat anterior en què algunes 
obres en castellà (d’autors catalans) formin part de la literatura catalana; com a 
professional de la literatura creu que demostra un gran desconeixement. Les llengües 
no s’estimen: s’usen i es defensen. El seu grup no vol donar lliçons, però tampoc en 
volen rebre. No han fet cap utilització política de la llengua. Defensen i volen preservar 
una llengua; això no és fer un tractament de politització. Explica que si les informacions 
a Miravet estan en les tres llengües és perquè la senyalització del monument té un ús 
turístic.  
 
El Sr. Postius  recorda al Sr. Vilella les paraules del que va ser ministre Sr. Wert quan 
va dir que la intenció de la LOMCE era castellanitzar els nens catalans. Respon al Sr. 
Larrosa que l’article sobre la senyalització al que s’ha fet referència està vigent des de 
l’any 1990 i estranya que ara ens instem a complir-ho. Comenta el cas de l’Ajuntament 
de l’Hospitalet en què el PSC va votar en contra, perquè no eren esclaus de C’s. Diu a 
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la Sra. Ribes que no els intenti enganyar. No ha vist que C’s denunciï com es vulneren 
els drets dels catalanoparlants quan acudeixen a l’administració de justícia o quan a 
l’Aragó es suprimia el català a la Franja i se li deia LAPAO. No ens podem adreçar a les 
institucions europees en català i C’s no diu res;  està a favor de suprimir el CNL i també 
TV3. No es diu res de la situació de desigualtat del català en els mitjans de 
comunicació. Creu que C’s crea un problema on mai hi havia existit; avui tenim una 
mostra més del que defensa C’s. 
 
El Sr. Larrosa  considera que alguns regidors volen donar arguments quan difícilment 
els tenen. Hi ha senyals que són de caràcter internacional i no necessiten traducció; són 
percebudes per tothom en tot el món. Reitera que es va prometre el càrrec i, per 
imperatiu legal , es va prometre guardar i fer guardar la normativa vigent. Hi ha tot un 
reguitzell de normes que cal fer complir en matèria de senyalització. S’està complint 
amb la normativa des de l’any 2011 en què es va procedir a renovar diferents 
senyalitzacions, fruit de recursos perduts per l’Ajuntament en aquesta matèria. Diu que 
el Sr. González ha llegit l’article 27 del Reglament de la Paeria només fins on l’ha 
convingut; aquest article acaba dient “sense perjudici del que disposen les normes que 
regulen el trànsit i la seguretat viària”. El Reglament diu que el català ha de figurar, 
sense perjudici del que diguin les altres normes. Donaran suport a la moció; han 
incorporat una esmena que permetrà que l’equip de govern treballi amb normalitat en el 
pla de mobilitat a la ciutat, impulsant un pla d’ordenació de la senyalització. Ens 
comprometem a treballar complint la llei. Demana que ningú li doni lliçons de catalanitat: 
no és més català el que defensa la independència que el que no ho fa. En cap cas 
banalitza la llengua: l’estima, l’usa i fa que s’usi. Tampoc admet que es facin referències 
a quina força política és esclava d’altra (més amb el recents esdeveniments en la 
política catalana). Diu a CDC que el dia que vulguin tornar al catalanisme sensat es 
trobaran amb el PSC.  
 
La Sra. Ribes  respon al Sr. Gabarrell dient que no retirarà cap punt de la moció; si ho 
volen es pot votar per punts diferenciats. També li diu que C’s vol defensar la llengua de 
les seves filles i les dels fills de la resta de ciutadans.  
 
El Sr. Juvillà  vol recordar que en la seva promesa del càrrec va fer una referència 
expressa a la desobediència.  
 
El Sr. González  pregunta si els proponents accepten l’esmena que ha plantejat en la 
seva primera intervenció (la repeteix). Respon al Sr. Larrosa que les normes que 
regulen el trànsit i la seguretat vial són molt diverses (nacionals i estatals); només un 
jutge pot interpretar quin és el seu contingut.  
 
El Sr. alcalde  qualifica d’il·legítim tractar el seu grup d’esclaus de C’s; en democràcia és 
una expressió horrorosa. No tolera que li donin lliçons de catalanitat. CiU i tot el país 
vàrem tenir un president com el MH J. Pujol del qual no se’n parla. El president Pujol, 
juntament amb altres partits polítics, va aconseguir una integració de la societat civil 
catalana amb el concepte de que és català qui voluntàriament viu a Catalunya. Demana 
que no es destrueixi aquella construcció de país que qualifica de brillant. Els membres 
de la Corporació, independentment del model de Catalunya que vulguem, som catalans 
i estimem Catalunya. Diu al Sr. Vega que l’alcalde sí que estima el català; no s’hauria 
jugat la llibertat per alguna cosa que només serveixi per a ser usada. Les persones ens 
juguem la llibertat per quelcom que estimem. És la nostra llengua. Ens agrada llegir el 
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català i el castellà. Qualifica d’indigne la crítica que li van fer per llegir en el pregó de la 
Festa Major un text de Cervantes en castellà. No s’hauria criticat res si hagués llegit 
Shakespeare en anglès. Cap dels regidors i regidores es va jugar la seva llibertat pel 
català.  
 
El Sr. Vega  accepta que l’alcalde digui que s’estima la llengua. Explica que és un criteri 
sociolingüístic; una llengua no s’ha d’estimar, s’ha d’utilitzar. No accepta la qualificació 
d’indigna sobre la crítica que va fer; es pot compartir o no fer-ho; però mai qualificar-la 
d’aquesta manera. Cal valorar les actituds de cadascú i els compromisos i 
responsabilitats que s’han adoptat vers els grups municipals i la ciutadania. El 
catalanisme és una doctrina política; ara assistim al plantejament del catalanisme sense 
catalanistes.  
 
El Sr. Postius  vol recordar que fa unes setmanes un exregidor de la Paeria va deixar el 
PSC, perquè deia que ja no era ni socialista ni catalanista. Fa referència a unes 
paraules d’Angel Guimerà que deia que mereix vergonya eterna qui menysprea el seu 
idioma i alaba el dels altres.  
 
El Sr. alcalde  respon al Sr. Postius dient que pensa que ja havien menyspreat el 
catalanisme polític de l’època d’Angel Guimerà; està clar que el seu partit ho ha oblidat. 
El catalanisme polític aspirava a allò millor per a Catalunya i a treballar per la 
regeneració democràtica i el progrés del conjunt d’Espanya.  
 
La Sra. Ribes  no considera necessari afegir el punt que ha proposat el Sr. González, to 
i que es compromet a que l’estudi del RACC es porti a la propera Comissió.  
 
S’aprova la moció amb 14 vots a favor dels grups de C’s, PSC i PP i 13 vots en contra 
dels grups de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú.  
 
 
 
Punt núm. 30. Moció del Grup Municipal de Crida per  Lleida-CUP per una atenció 
integral a les persones treballadores agràries temp oreres a Lleida 
 
 
El Sr. Gabarrell presenta la moció. Explica que la indústria agroalimentària és un dels 
grans motors econòmics del nostre municipi. En les darreres dues dècades s’ha generat 
un enorme creixement d’empreses agroalimentàries relacionades amb la fruita dolça; 
paral·lelament han disminuït molt les explotacions familiars agràries. S’ha incrementat el 
nombre de treballadors del sector agrícola, amb una greu disminució dels seus drets 
laborals i de  les garanties de prestacions dels serveis públics. Lleida produeix el 83% 
de la fruita fresca de tota Catalunya (una de les majors zones de producció de fruita 
dolça d’Europa i del món). Part dels beneficis d’aquest sector reverteixen al municipi de 
Lleida on tenen la seu moltes empreses i els centres de recerca, organismes i entitats 
que donen suport, gestionen i formen les persones vinculades. Cal tenir en compte que 
la ciutat de Lleida es beneficia directament de la producció de fruita.  L’Ajuntament i la 
Generalitat empren recursos per donar suport a empreses privades de producció i 
distribució de la fruita (esmenta diversos exemples de  campanyes de promoció). La 
Paeria participa en accions per posar en valor l’agricultura de l’Horta de Lleida. Però, en 
cap d’aquestes iniciatives es fa esment dels treballadors agrícoles temporers que fan 
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possible la collita de la fruita; tampoc es parla de les condicions laborals i socials en què 
es troben. L’Administració admet els beneficis i dóna suport a les empreses;  però,  res 
fa amb relació als treballadors temporers. Explica el cas dels cafès de Costa Rica i la 
necessitat que van tenir de garantir diversos drets dels treballadors per obtenir la 
qualificació de producte de qualitat. També explica les condicions d’obtenció del segell 
de comerç just. La fruita de Lleida no es pot oferir com a fruita de qualitat si no es 
garanteixen les condicions laborals i socials de les persones que la cullen. Els 
problemes de mercat o econòmics no donen dret a explotar les persones més febles. No 
volen que els diners públics vagin destinats a promocionar empreses agroalimentàries 
que no garanteixin els drets dels treballadors. Qualifica de vergonya l’estat del servei 
d’allotjament als temporers en els darrers 20 anys. Recorda que el passat mes de 
setembre, a petició del seu grup,  es va iniciar un procés per l’atenció integral de les 
persones temporeres. Set mesos de treballs, consensos i acords que han desaparegut 
en la proposta presentada per l’Ajuntament. Hi havia consens a fer un alberg per  a 
temporers, que fes les funcions d’oficina única i que estès ubicat fóra del Centre 
Històric; la proposta de l’equip de govern torna a ubicar els temporers a l’alberg Jericó. 
Moltes persones dormen al carrer o sobre ocupen habitatges al Centre Històric; 
l’Ajuntament no pot ignorar que hi ha 200 persones malvivint als carrers. L’alberg té una 
capacitat només per a 120 persones i gairebé està ocupat. La major part de les 
persones que dormen al carrer són estrangers, que treballen collint fruita (amb o sense 
contracte). Pocs són els que no arriben  a trobar una feina. No es pot apuntar al SOC 
una persona que no té resolta la seva situació administrativa. No es pot negar 
l’allotjament a persones que treballen de manera irregular i que no tenen lloc per a 
dormir. La proposta presentada per l’Ajuntament no ha acontentat ningú; no dóna 
resposta a les necessitats reals de les persones. Llegeix la part dispositiva de la moció.    
 
El Sr. Talamonte  diu que l’equip de govern, en la proposta per la campanya de 
temporers d’enguany,  no concreta la gestió sanitària, no preveu el control estricte de les 
condicions laborals o dispositius per evitar la contractació irregular. Lamenta que la 
Regidoria no hagi tingut en compte les conclusions de l’espai de debat posat en marxa 
per la gestió integral de les persones temporeres. Es vol fer front al desgavell de l’any 
passat amb una visió exclusivament assistencial. No es vol afrontar el problema tal i 
com és. Sense incrementar la partida pressupostària, s’ha decidit suportar el gruix de 
les actuacions en la bona voluntat i l’esforç d’organitzacions assistencials, entitats sense 
ànim de lucre, voluntaris i estudiants en pràctiques. Manca una gestió professional i 
integral. Tots els recursos s’han tornat a concentrar al Centre Històric (un barri que lluita 
per deixar de ser considerat un gueto). Donaran suport a la moció.  
 
La Sra. López  explica que més de 600 persones arriben cada any a Lleida buscant 
feina a la temporada de la fruita. Moltes arriben a la ciutat sense contracte i la pràctica 
totalitat requereix d’una atenció humanitària que garanteixi els mínims de subsistència 
als treballadors sense recursos que es desplacen a la nostra ciutat. Malgrat treballar en 
altres municipis, moltes d’aquestes persones es desplacen a Lleida davant l’absència de 
serveis socials en els municipis on estan treballant. Aquesta situació provoca que 
centenars de persones malvisquin en carrers i places, fonamentalment en el Centre 
Històric. L’equip de govern ha presentat un projecte d’atenció i acollida a les persones 
que arriben a Lleida a la campanya de la fruita. Els objectius del projecte són garantir 
l’acollida i atenció bàsica, facilitar l’accés als agents que coordinen la contractació i 
disminuir l’impacte social que la vinguda dels temporers produeix. S’ofereix una oficina 
d’atenció social als temporers així com l’ampliació en 24 places a la Fundació Jericó 
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(136 places de les que suposen prioritzar 80 per a temporers).  El programa és un avanç 
real respecte a situacions anteriors. Malgrat això, si ens fixem en anys anteriors i les 
previsions actuals, l’atenció social d’aquestes persones resultarà insuficient, 
especialment amb relació a l’allotjament. El seu grup ha  reclamat des de fa anys un 
recurs d’atenció a persones sense llar suficient per cobrir les necessitats de les 
persones que viuen al carrer. La fundació Jericó compleix una excel·lent tasca social 
però els seus recursos esdevenen insuficients. Lleida té regularment 195 persones 
sense llar, de les que 71 dormen al carrer. Si a aquestes s’hi sumen les persones que 
venen a Lleida durant la temporada d’estiu per treballar al camp, els recursos seran 
insuficients. És necessari oferir un espai alternatiu per a les centenars de persones que 
requeriran un servei d’acollida urgent. Comparteixen l’esperit de la moció. Malgrat això, 
cal valorar que s’ha fet un esforç important i s’ha presentat un projecte que millora 
substancialment el que teníem fins ara. Aquest afer s’ha de tractar amb un debat serè i 
ampli; millor en una Comissió que en el Ple.  S’abstindran de votar la moció.  
 
La Sra. Marín  diu que la realitat és tossuda i no la podem ignorar. L’Horta de Lleida és 
un espai d’activitat econòmica agrària que  a l’estiu és sinònim de campanya de 
recollida de fruita. Arribaran temporers a treballar, amb o sense contracte; amb 
allotjament o sense; treballant de forma continuada o discontínua. És la realitat; una 
realitat complexa. Per això cal abordar el problema de manera integral, tenint en 
consideració totes les derivades. Els grups de treball creats per debatre la gestió integral 
de les persones temporeres han fet feina en aquesta direcció. Es va arribar a un seguit 
d’acords que no han estat inclosos en la proposta presentada per la Regidoria. Tem que 
aquest estiu tornem a tenir temporers malvivint pels carrers de la ciutat. Encara som a 
temps per a rectificar, posar més recursos i no cometre els mateixos errors en la 
temporada propera. Votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Rubio  creu que la moció és una esmena a la totalitat dels acords que es van 
adoptar en la Comissió corresponent, després de mesos de treball dels diversos grups 
formats per aquesta qüestió. No entén què pretén el grup proponent; volen acabar amb 
tota la tasca feta i posar en marxa una altra manera d’actuar en un tema tan delicat com 
aquest. Fa referència (i llegeix) alguns dels arguments de l’exposició de motius de la 
moció. C’s nega aquests raonaments i creu que és tot el contrari. La Regidoria ha parlat 
amb tothom; únicament ha mancat diàleg suficient entre els diversos ajuntaments de la 
comarca. En la Comissió va quedar clar que s’havien fet (en la mesura d’allò possible) 
totes les actuacions –realistes- que es poden fer de les que van ser proposades pels 
grups de treball. En la Comissió es va dir també que hi ha a l’abast habitatges que 
poden compartir diverses persones, a preus molt assequibles, quedant altres llocs (com 
l’alberg Jericó) per  a persones que no tenen prou ingressos o no en tenen. S’està 
actuant també en previsió per a l’any proper. No atenen l’objectiu de la moció. Volen 
pensar que els proponents actuen de bona fe; malgrat això creu que no calia presentar-
la. No poden donar suport i votaran en contra. C’s va estar a favor de la proposta de la 
Regidoria i seran coherents amb aquest posicionament.  
 
La Sra. Simó  demana la votació de la moció per punts diferenciats. Comparteixen el 
context general però hi ha alguns punts en què no es dóna aquesta coincidència. Creu 
que les conclusions presentades per l’equip de govern, després de mes de sis mesos de 
treball de la Comissió, no van ser les esperades ni reflectien la realitat dels debats de 
les jornades. Donava la sensació que les causes que van crear la Comissió de debat 
van acabar sent les conclusions: l’allotjament previst per la campanya de l’any 2016 
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acaba sent l’alberg Jericó (a qui agraeixen la tasca feta) quan aquesta no és la solució 
definitiva. Parlem de treballadors en trànsit, no de persones sense sostre. Demana que 
si durant la campanya hi ha necessitat de més espais d’allotjament es busqui una altra 
solució. Altre tema al que s’oposen és la centralització (de nou) de tots els serveis i 
equipaments destinats als temporers al Centre Històric. Mantindran l’abstenció que va 
anunciar amb relació a molts dels punts exposats, atès que ja existeix un compromís de 
l’equip de govern de disposar d’una partida pressupostària per l’exercici de 2017 i 
garantir un espai d’allotjament de temporers fora del Centre Històric. S’ha fet un 
increment de la inversió en suport social i assessorament. La realitat ens dirà si les 
actuacions previstes són suficients i què caldrà canviar o rectificar. Amb el primer punt 
no estan d’acord perquè discrepen del plantejament de la moció; l’experiència d’altres 
poblacions demostra que cal diferenciar els treballadors en situació administrativa 
regular del que no ho està. Són situacions i necessitats diferents (ho explica). Sobre el 
punt cinquè creu que insinua que l’actuació dels empresaris agraris no és la correcta; 
hem de partir de la base que tots els empresaris agraris estan actuant correctament (no 
podem partir de la base contrària, que és una excepció). El sector de la fruita és dels 
més importants de les nostres terres i entre tots l’hem de promocionar i donar suport. 
Votaran en contra dels punt 1 i 5 i s’abstindran de votar la resta.  
 
El Sr. Rodamilans  explica que el projecte dels temporers es va començar al juny 
passat, quan la nova Corporació va analitzar tots el problemes que havia de resoldre la 
Regidoria. És un projecte tècnic, elaborat per professionals de totes les xarxes d’entitats 
socials. Atenent les necessitats bàsiques es pot copsar la realitat del dia a dia al carrer. 
Es va acordar facilitar allotjament durant 15 dies, durant el temps per trobar feina a la 
ciutat; es facilitaria alimentació, sostre i altres necessitats. Els casos es revisen 
individualment. S’estudiaran les ofertes laborals i si tenen dret a allotjament en el marc 
del conveni laboral aplicable. Unió de Pagesos farà una formació prèvia a tots els 
professionals de la campanya. Tenim un programa especial d’atenció educativa per 
detectar casos d’especial vulnerabilitat. L’allotjament Jericó garanteix 80 places diàries 
per a temporers. L’atenció comunitària ha passat de 12 a 14 treballadors / 
col·laboradors socials. Hi ha tres alumnes (amb contractes en pràctiques) per mediació 
intercultural. Es faran accions d’inserció sociolaboral. L’oficina única atendrà les 
persones, es farà seguiment  dels llocs de treball i farà que es puguin sentit recolzats 
durant el temps que busquin feina. Està previst un allotjament alternatiu per a la 
campanya de l’any 2017. S’estan buscant altres vies alternatives que es preveuran als 
pressupostos de l’any proper. Creu que la moció banalitza la feina que ha fet tota la gent 
que ha participat. Per aquest motiu votaran en contra de la moció.  
 
El Sr. Gabarrell  agraeix al Comú la defensa de la moció. Creu que el treball presentat 
per l’equip de govern és el seu projecte, no el fruit del treball de la comissió de treball. 
Creu que el PP barreja els conceptes de sensellarisme amb el de treballadors 
temporers; els conceptes no tenen res a veure. Molts treballadors temporers tenen feina 
però no poden pagar-se un allotjament.  La Crida té una proposta clara i diàfana: 
necessitem un recurs residencial i no habilitar-ho al Centre Històric. El resultat final és 
que no hi ha recurs residencial nou i es manté el de Jericó al Centre Històric. Li sorprèn 
la defensa que fa el Sr. Rubio del projecte de l’equip de govern; un projecte en el que no 
s’ha introduït cap de les propostes dels grups de treball. La resta de grups (excepte C’s i 
PP) no van estar d’acord amb la proposta del Govern. Està d’acord en votar la moció 
per punts. Insisteix que cal acabar amb la xacra de les persones que es veuen 
obligades a treballar sense contracte; d’aquests fets els responsables són els 
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empresaris que contracten d’aquesta manera.  Hem d’atacar l’arrel del problema. La 
moció no vol  criminalitzar ningú sinó garantir unes condicions socials mínimes. Recorda 
al Sr. Rodamilans que la Comissió es va crear al mes de setembre i tenia com a objectiu 
dotar els temporers per a la campanya 2016 d’un recurs residencial, preferentment fora 
del Centre Històric. El recurs residencial actual continua sent Jericó, tal i com vàrem 
començar. El problema no s’ha solucionat. Lluitaran en el debat del pressupost de l’any 
2017 per aconseguir les dotacions per aquest nou recurs.  
 
 
El Sr. Talamonte  diu que el problema que tenim és que la Paeria no ha augmentat cap 
partida per aportar noves solucions. S’ha treballat amb mesures no coordinades. 
Recorda la proposta que va fer el seu grup de dignificació del mercat central en la part 
dedicada als productes de proximitat (que no s’ha dut a terme). No hi ha recursos per 
afrontar aquesta problemàtica.  
 
La Sra. López  diu que sí distingeix els dos conceptes als que ha fet referència el Sr. 
Gabarrell. Intentem solucionar que no hi hagi cap persona que es trobi al carrer, al 
marge del motiu pel qual es troba en aquesta situació. 
 
La Sra. Marín  insisteix que la realitat és la que és. Si els treballadors no troben feina i 
no marxen  de la ciutat haurem de trobar-ne també solucions. 
 
El Sr. Rubio  diu que no ha fet una defensa aferrissada de la Regidoria sinó una defensa 
coherent  en tant que el seu grup va donar suport a les actuacions proposades. Insisteix 
que s’han produït millores clares respecte a altres anys. Des de les ONG es va acusar 
als grups municipals de polititzar aquest afer; C’s no se sent al·ludida per aquesta 
crítica; no sap si els proponents s’han de sentit al·ludits.   
 
La Sra. Simó  diu que el seu grup defensa que es faciliti allotjament als treballadors que 
tinguin contracte i als que no ho tinguin. Qui contacta de manera irregular ha de ser 
sancionat (insisteix que es tracta de casos excepcionals). Les persones amb situació 
irregular no poden tenir contracte; han de ser subjecte d’una atenció  assistencial i social 
i disposar de l’assessorament escaient.   
 
El Sr. Rodamilans  diu que ningú pot garantir quin serà el nombre de persones que 
vindran a la ciutat com a temporers. Cal assumir un programa, que ha estat elaborat per 
tècnics i que té com a receptors unes persones que vindran a la ciutat per cercar treball. 
No sabem quantes persones vindran per tal de planificar-ho d’altra manera. L’any 2002 
van venir 1.600 persones; l’any 2015 superaven de poc les 600. S’està planificant que 
aquest recurs pugui ser assumible aquest any; s’està treballant perquè l’any proper 
pugui ser millor. S’està treballant perquè tots vàrem detectar un problema.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que el seu grup sempre intenta treballar en positiu. La moció no va 
contra el pla de l’equip de govern sinó que vol aportar molt més, completar el que s’està 
fent i no s’ha acabat. El seu grup fa política i vol defensar els drets i els deures de les 
persones temporeres que no tenen allotjament. Fer política és trobar-ne solucions i 
aconseguir que aquest estiu no hi hagi cap persona temporera dormint al carrer. S’ha de 
fer política per a fer projectes. Defensa el punt 5è de la moció i creu que si els 
empresaris compleixen les seves obligacions l’Ajuntament podrà donar el seu suport a 
tothom.  No sabem quantes persones vindran; el que sabem és que les mesures que 
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hem adoptat fins ara no funcionen o són insuficients. S’ha fet poc per solucionar un 
problema endèmic. 
 
El Sr. Rubio  diu que els grups fan política; però, una cosa és fer política i altra cosa és 
polititzar una qüestió.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 31. Moció del Grup Municipal de CiU per l a redacció d’una ordenança 
de clàusules socials pel foment de la inclusió labo ral de persones amb 
discapacitat amb especials dificultats per mitjà de  la contractació publica 
socialment responsable  
 
El Sr. Cerdà  explica els motius de la retirada de la moció, han esmerçat molt de temps i 
esforços per arribar a un consens sobre la moció; s’ha obert a aportacions d’entitats i de 
grups municipals. Quan semblava que l’acord era possible, per causes alienes al 
contingut  de la moció, el consens no ha estat una realitat. No vol presentar una moció 
com aquesta sense el suport de tota la Corporació. Fent un exercici de responsabilitat 
retiren la moció i esperen que al Ple de setembre es pugui aportar una solució a la 
problemàtica d’aquests col·lectius.  
 
 
Punt número 32.- Moció del Grup Municipal del PSC p er la defensa dels drets 
fonamentals 
 
El Sr. alcalde  explica que el Rector de la UdL li va demanar personalment que, atès  el 
procés de mediació que havia posat en marxa, el grup del PSC retirés aquesta moció. 
Així ho ha fet i el grup del PSC li ha comunicat que la retirava. 
 
La Sra. López  diu que entén els motius de la retirada de la moció, davant la petició del 
màxim responsable de la UdL.  Entén i respecta la decisió. Lamenta profundament que 
un tema com aquest no pugui comptar amb  la manifestació del Ple de la Paeria. Els fets 
que estan passant a la UdL són lamentables. Avui s’ha informat públicament que el 
debat sobre la presència de la policia a la UdL encalla la mediació amb els estudiants. 
El tema no està resolt i creu que el pronunciament del Ple davant el que està succeint a 
la nostra ciutat era procedent.  Demana a l’alcalde que es faci aquest pronunciament, 
encara que sigui mitjançant un prec.  
 
El Sr. alcalde  suggereix a la Sra. López que faci un prec demanant a l’alcalde que 
trameti al rector el missatge que cregui més escaient sobre aquests fets.   
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Talamonte  formula un prec al grup socialista en el sentit següent: que 
quan formulin alguna moció de suport al rector de la UdL li posin aquest títol i no el de 
“moció en defensa dels drets fonamentals” com havien fet en aquesta sessió. 
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Número 2. El Sr. Talamonte formula la pregunta següent:  
 
La Disposició addicional tercera del text refós de la Llei del cadastre immobiliari aprovat 
mitjançant el Reial Decret Legislatiu 1/2004, del 5 de març, estableix un procediment ad 
hoc per incorporar els béns immobles al Cadastre que s’aplica al conjunt de municipis 
per tancar, com a molt tard abans d’acabar el 2016, els procediments iniciats per 
rectificar les característiques cadastrals dels béns immobles rústics, fet que comporta 
incorporar la valoració de les construccions sobre sòl rústic. 
La valoració cadastral dels immobles rústics per a usos agrícoles s’ha de vincular als 
rendiments de les explotacions, donat els forts increments que ha experimentat l’Impost 
de Béns Immobles (IBI) d’aquestes construccions amb la determinació de la valoració 
cadastral amb els criteris urbans vigents, que posen en perill la continuïtat del treball del 
pagès, el consegüent abandonament de finques, creixement de vegetació descontrolat, 
perill d’incendis i pèrdua de continuïtat del sector i de la població d’aquest territori. 
Pregunta: Quina és la bonificació que pensa aplicar l’Ajuntament davant de la pujada 
dels valors cadastrals de les edificacions rústiques?. 
 
La Sra. Mínguez  explica la taula rodona que es va fer la setmana passada on es va 
parlar d’aquesta qüestió (no hi havia cap representant del grup del Comú); es va parlar 
amb detall sobre la problemàtica de les noves valoracions cadastrals referides a les 
explotacions agràries. Caldrà vetllar per quins seran els resultats d’aquestes noves 
valoracions que afecten l’activitat agrària i ramadera. Els valors cadastrals són 
competència del Cadastre, no de l’Ajuntament. Els representants de la pagesia que van 
participar en la taula rodona van coincidir que la solució no estava en atorgar 
bonificacions, que tenen un caràcter essencialment temporal. La base del problema està 
centrada en els nous valors cadastrals; els sindicats agraris estan treballant en plantejar 
recursos quan les valoracions no s’ajusten a l’activitat real. La revisió es farà fins a final 
d’any. Aquesta qüestió serà debatuda en el moment d’aprovació de les ordenances 
fiscals i quan estiguin enllestits els treballs de revisió. En aquell moment l’Ajuntament 
estudiarà les mesures per minimitzar l’impacte de la revisió. 
  
El Sr. Talamonte  diu que no van assistir a la taula rodona, perquè coincidia amb una 
assemblea important, on havien de decidir si participaven en les properes eleccions. 
Creu que en l’àmbit de les Corts es podrà incidir en la legislació que afecta la qüestió de 
les valoracions. La revisió no depèn de l’Ajuntament; malgrat això, les bonificacions sí 
que són competència municipal. Espera que la Paeria no aprofiti l’augment de 
valoracions per incrementar la capacitat impositiva. Altres ajuntaments han aplicat 
bonificacions en casos similars. 
 
La Sra. Mínguez  es remet al debat de les ordenances fiscals que es produirà en el Ple 
el proper mes de juliol.  
 
Número 3. La Sra. López  formula un prec i demana a l’alcalde que traslladi a la UdL el 
rebuig de la Paeria als actes que han intentat impedir que una professora imparteixi les 
seves classes (atemptant contra la llibertat de càtedra) i a l’ocupació del Rectorat de la 
Universitat. També demana que es mostri la solidaritat i el respecte de l’Ajuntament de 
Lleida envers el rector, l’equip de direcció, el professorat (molt especialment a la 
professora Imma Manso), els alumnes i totes les persones vinculades al món 
universitari.  
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El Sr. alcalde  diu que trametrà aquest prec al rector de la UdL. (No es pot votar en tant 
que es tracta d’un prec.). 
 
Número 4. La Sra. López  explica que el proper mes de juliol farà un any de l’aprovació 
del cartipàs, que preveu la modificació de diversos aspectes de l’organització municipal 
mitjançant l’aprovació del Reglament Orgànic Municipal (ROM). El seu grup no té 
constància que es treballi en la redacció d’aquest Reglament. Vol saber si s’està 
treballant en l’elaboració de la norma i, en cas positiu, quan està prevista la seva 
finalització. Si la resposta a la primera pregunta és negativa, formula un prec demanant 
que es comencin els treballs per la redacció del Reglament. 
 
El Sr. alcalde  explica que no s’han començat els treballs. Està d’acord amb el 
plantejament del prec de la Sra. López. La impulsió dels treballs correspon a la tinent 
d’alcalde Sra. Mínguez. Li demanarà que en el proper Ple aporti un calendari i la 
metodologia de treball. L’Ajuntament ha de tenir un ROM.  
 
Número 5. El Sr. Vilella  formula una pregunta relacionada amb la Fira de Lleida. Fa 
referència a una notícia relativa a la petició d’ajuda a la UE per al finançament de la 
construcció del nou pavelló. Pregunta com està el procés de la construcció del nou 
pavelló i les possibilitats que hi ha de poder-ne disposar en un termini curt de temps. 
També vol saber quins han estat els ingressos, dels de l’any 2012, pel lloguer del Palau 
de Vidre a la comunitat musulmana del carrer del Nord i on s’han destinat aquests fons. 
 
El Sr. alcalde  diu que demanarà informació al director de la Fira sobre les quantitats 
cobrades pel lloguer del Palau de Vidre. La destinació d’aquests fons ha estat les 
activitats de la Fira, igual que la resta de lloguers per activitats firals, de promoció, 
musicals, etc. Sobre el nou pavelló explica que han existit dificultats per obtenir 
finançament de les administracions vinculades, especialment de la Generalitat. La 
Paeria ha fet la cessió de l’espai sense valorar-ho econòmicament com a aportació 
municipal. En aquesta ocasió l’Ajuntament aportarà una tercera part del finançament, 
sense valorar l’aportació del terreny a la Fira. El compromís de la Diputació existeix i 
manca el de la Generalitat (motivat per les dificultats pressupostàries que ara té). Ens 
hem presentat a una convocatòria europea; aproximadament al mes de setembre 
sabrem si ens donen aquest ajut. Continuaran insistint a la Generalitat per aconseguir la 
seva part de finançament.  
 
El Sr. Vilella  pregunta quin és l’ajut demanat a la UE. 
 
El Sr. Peris  explica que la construcció del pavelló està inclòs dins un projecte més ampli 
de promoció de la ciutat. La petició de finançament és d’uns 3 milions d’euros. El cost 
del pavelló és aproximadament d’1,8 milions d’euros. Els fons FEDER no financen 
íntegrament els projectes i seran necessàries les aportacions de la Paeria, Diputació i 
Generalitat.  
 
Número 6. El Sr. Vilella  s’interessa sobre l’estat de les negociacions entre la Junta de 
Personal i el Comitè d’Empresa amb l’equip de govern. S’estan rebent notes que posen 
de manifest l’existència d’una confrontació i per això vol saber quins són els motius 
d’aquests desacords i quina possibilitat hi ha d’arribar a un acord entre les parts.  
 
El Sr. alcalde  diu que hi ha pau i la feina municipal es fa. Les negociacions sindicals no 
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es poden fer en el sí del Ple. Explica que la reivindicació més important és la de la 
jornada de 35 hores setmanals; l’equip de govern s’hi ha negat en rodó. Creu que cal 
treballar més de les 35 hores; en aquesta matèria no hi ha possibilitat d’acord. S’estan 
negociant i arribant a acords en altres temes com l’ampliació de la jornada d’estiu. 
L’equilibri entre treballadors i organització empresarial és sempre dinàmic; els equilibris 
estàtics no funcionen i acaben trencant-se; els equilibris dinàmics s’adapten a les 
circumstàncies.  
 
Número 7. El Sr. Gabarrell formula la pregunta següent, que ha estat presentada per 
escrit: 
 
Atès que el projecte que forma part del Pla de Foment Territorial del Turisme del Centre 
Històric, que té l’objectiu “d’impulsar aquells elements que contribueixin a l’embelliment 
de la ciutat com a destinació turística, però, en segon lloc millorar l’accessibilitat als 
punts d’interès turístic”. 
Atès que el projecte impulsat per l’Ajuntament de Lleida té tres objectius principals: 

a. Recuperar històricament la petjada de la comunitat jueva a Lleida aprofundint en 
el seu coneixement científic en el període comprès entre els segles XII i XV 

b. Posar en valor el centre històric de Lleida i especialment l’espai que ocupava 
l’antic barri de la Cuirassa o el Call jueu 

c. Recrear l’espai que ocupava l’antic barri de la Cuirassa amb la instal·lació 
d’elements simbòlics per aconseguir la seva visualització i reflectir el que va 
suposar per a la històrica de la ciutat. 

d. Atès que les obres tenen un pressupost de 730.000 euros i compten amb una 
subvenció de 500.000 euros de la Direcció General de Turisme de la Generalitat 

e. Atès que es contempla una intervenció: 4.860 m2, la construcció de nous espais 
per a jocs infantils i altres usos (844 m2 amb sauló, 140 m2 amb sorra de riu 
rentada i 1.933 m2 de zones verdes), la renovació dels serveis públics (xarxa 
sanejament, aigua potable, drenatge i enllumenat públic), renovació de mobiliari 
urbà. Les obres inclouen l’ascensor entre el carrer Major i la plataforma superior 
de l’antic Seminari, un recorregut accessible fins a la connexió del carrer 
Maranyosa amb Cavallers, la reorganització dels carrers Sant Cristòfol, Dolors i 
Maranyosa i l’ampliació del sector del carrer companyia amb la construcció d’una 
vorera arbrada de 2,30 m d’amplada en contracte amb la nova plaça i el talús 
enjardinat 

Pregunta: 
1r. A banda del “foment del turisme” a la ciutat, hi ha algun objectiu en aquest projecte o 
política social que vinculi aquesta intervenció urbanística amb els veïns i veïnes del 
centre històric? 
2n. Quines polítiques s’estan dissenyant des del consistori per fer front al repte de 
conciliar turisme i ciutadania en un espai de la ciutat amb marcades necessitats socials? 
3r. Respecte a la intervenció arqueològica i al projecte d’interpretació de patrimoni, quin 
serà el resultat visible de la totalitat de les parts trobades del call jueu? (vestigis del que 
sembla un taller de fabricació de pergamins amb dipòsits per submergir les pells, restes 
d’un carrer serpentejant dels segles XII i XIII amb clavegueram i dos cases, una volta 
d’un antic celler del segle XV). 
 
El Sr. Peris  diu que un cop enllestides les obres de la Cuirassa està previst organitzar 
visites pels residents del Centre Històric i les entitats vinculades, per tal que puguin ser 
els primers ambaixadors de la nova zona històrica de la ciutat. Algunes entitats han 
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mostrat interès a conèixer aquest nou equipament cultural i turístic. La Paeria treballa al 
Centre Històric d’una manera transversal per conjuminar tradició, comerç, turisme, 
urbanisme, hostaleria, cultura, etc. Aquests elements fan que el barri progressi 
adequadament. Creu que la percepció de bon nombre de lleidatans amb relació al 
Centre Històric ha canviat en els darrers anys. El sentiment de pertinença dels veïns ha 
tornat per a viure o per a implantar negocis. S’aposta per una conciliació entre les 
necessitats dels visitants i les dels residents. Sobre la tercera pregunta explica que 
s’estan consolidant les restes que quedaran visibles (cases i un call del Segle XIII); les 
altres restes es cobriran de terres, perquè no és convenient que restin a la intempèrie.  
 
Número 8. El Sr. Juvillà  formula la pregunta escrita següent: 
 
Atès que el 2009, la Paeria va presentar la primera comissaria mòbil de l’Estat espanyol. 
Un servei, que integrava un comandament i una oficina, formava part del procés de 
modernització i millora de la dotació de la policia local. Atès que la Candidatura d’Unitat 
Popular va presentar una instància al març de 2014 sol·licitant el cost de la formació i el 
manteniment d’aquesta unitat sense obtenir resposta per part de la Paeria. 
Atès que des de llavors, el seu ús ha estat escàs i la Paeria ja ha anunciat que 
traspassarà els vehicles a Protecció Oficial. Atès que des de la Crida entenem que 
l’Ajuntament hauria de ser totalment transparent amb els seus comptes i que la 
ciutadania té dret a accedir a aquestes informacions i que la Paeria ha d’assumir 
responsabilitats per la despesa originada per la compra de la unitat mòbil i pel poc ús 
que se n’ha fet. 
Pregunta: 

1. El cost del mencionat vehicle, tant de la seva compra com del manteniment 
anual 

2. L’ús que es dóna actualment a aquest vehicle i la seva situació actual 
3. L’ús futur que la Paeria preveu donar a aquest vehicle 
4. Si es faran públiques les dades de despesa d’aquest vehicle  

 
La Sra. Mínguez  manifesta que passa la resposta per escrit amb les dades demanades 
i amb les que fan referència a una pregunta sobre la UPO que ha formulat el seu grup. 
També lliurarà per escrit la pregunta feta sobre les tardes de Ball.  
 
 
Número 9 Sr. Juvillà  formula la pregunta següent: 
 
Atès que el març de 2012 la Paeria va anunciar la creació d’una unitat antidisturbis de la 
policia local. Atès que el 30 de març del mateix any la Candidatura d’Unitat Popular va 
sol·licitar el cost de la formació i el manteniment d’aquesta unitat sense obtenir resposta 
per part de la Paeria. 
Atès que posteriorment la Paeria va fer públic que no existeix tal unitat antidisturbis però 
si una anomenada Unitat Operativa Polivalent que va dur a terme una formació gratuïta, 
tal i com indica l’Ajuntament de Lleida, però que la va dotar de vestuari i equipament 
específic (cascs, defenses llargues, escuts i d’altres). 
Atès que posteriorment a la creació d’aquestes UPO, contemporàniament a la de Lleida 
en d’altres ciutats com Badalona o Sabadell, aquestes dues ciutats n’han decidit 
prescindir. 
Pregunta: 

1. El cost del vestuari i material associats a la UPO des de la creació fins ara. 
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2. Si el vestuari i material de la UPO és utilitzable de manera idònia en cas de 
disturbis. 

3. Si UPO es desplega de manera preventiva en situacions on puguin existir 
possibilitats de disturbis o situacions de risc 

4. Si aquesta unitat es coordina amb les unitats ARRO del cos dels mossos 
d’esquadra 

5. Si, com han fet Badalona o Sabadell, la Paeria té intenció de prescindir 
d’aquesta unitat. 

 
El Sr. alcalde  diu que no hi ha intenció de prescindir de cap unitat de la Guàrdia 
Urbana.  
La Sra. Mestres  vol que quedi clar que la UPO no és una unitat antiavalots.  
 
 
Número 10.  El Sr. Juvillà  formula el següent prec: aquest dissabte hi ha una 
manifestació sota el lema “Obrim les fronteres”, en contra de la política de la UE en el 
cas dels refugiats de Grècia. Demana que l’Ajuntament manifesti el seu suport a 
aquesta acció.  
 
Número 11. El Sr. Juvillà f ormula un segon prec demanant que l’Ajuntament faci una 
crida en defensa de l’autonomia universitària, que inclou la no entrada de les forces 
d’ordre públic a la universitat. També manifesta l’aportació del diàleg com la solució dels 
conflictes que es puguin produir.  
 
El Sr. alcalde  pren nota dels dos precs. Sobre la manifestació comenta que l’equip de 
govern ha debatut participar-hi. Sobre l’autonomia universitària creu que hi ha un acord 
total sobre el concepte. Defensa el respecte a la institució, al seu equip i al dret del 
professorat a impartir les seves classes.  
 
El Sr. Vega  creu que ha estat mol encertada la petició del rector de la UdL sobre la 
retirada de la moció. No creu que sigui molt oportú que els grups facin precs sobre 
aquesta qüestió i provocar un debat que s’ha decidit no fer.  
 
Número 12. El Sr. Vega fa referència al Prec del PP sobre el ROM i recorda que el grup 
d’ERC-Avancem va presentar una proposta de resolució (que va ser aprovada per 
unanimitat) en què es demanava la redacció del Reglament. Per aquest motiu se sumen 
al prec abans esmentat.  
 
El Sr. alcalde  respon que té raó en la seva petició.  
 
Número 13. El Sr. Vega  formula el següent prec, derivat del malestar que han 
manifestat alguns dels representants dels grups en el Consell Editorial. Demana que hi 
hagi més regularitat en la convocatòria del Consell i que es pugui tenir clar el ritme de 
treball.  
 
El Sr. alcalde  pren nota del prec i explica les properes reunions previstes.  
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Número 14. El Sr. Vega  fa la pregunta següent:  
 
El passat 13 de maig es va anunciar a la pàgina web de la paeria que “l’Ajuntament de 
Lleida ha posat en marxa, per mitjà de la web de la paeria, un nou canal de vídeos que 
reflectirà, de manera audiovisual, l’activat que genera l’Ajuntament de Lleida”. 
Pregunta: 

1. És la secció de comunicació de la Paeria l’encarregada de l’enregistrament i 
edició d’imatges, així com la seva difusió? 

2. En cas negatiu, qui se’n fa càrrec i quin ha estat el procediment de contractació o 
adjudicació? 

3. Quin cost representa aquest nou canal? 
4. Amb quins mitjans personals i tècnics (càmera de vídeo, micròfon, trípode, etc.) 

es realitza aquest canal? 
5. En el cas que tingui un cost, a quina partida pressupostària es computarà? 
6. Qui decideix els continguts? 
7. Està previst que els continguts o, com a mínim, la línia editorial, els decideixi el 

Consell Editorial? 
 
El Sr. alcalde  explica que es fa amb recursos propis. Com la pregunta estava 
presentada per escrit, lliura també per escrit la corresponent resposta.  
 
Número 15. El Sr. Vega  formula una pregunta sobre les despeses que ha ocasionat 
una activitat del Sr. alcalde de la darrera setmana. Pregunta en virtut de quina de les 
seves funcions com a alcalde va anar a Venècia a visitar una recreació del projecte del 
Museu del Clima de Lleida. Vol saber també quanta gent va acompanyar el Sr. alcalde 
en aquesta visita i quin ha estat el cost total del viatge. 
 
El Sr. alcalde  explica que creu que és la primera vegada que una obra municipal està 
exposada en la biennal de Venècia. Ha anat com a alcalde en tant que és una obra 
municipal. Diu que la biennal de Venècia és una referència en el món de l’arquitectura; 
explica els espais diferenciats d’aquesta mostra. Va estar al pavelló espanyol, que tenia 
una vuitantena de projectes exposats, una bona part d’arquitectes catalans. El pavelló 
català també tenia un pavelló amb una mostra representativa d’obres; també va estar en 
l’acte inaugural. En el pavelló internacional, que conté les obres que han estat 
seleccionades a  escala mundial i que competeixen per la biennal. És molt difícil ser 
escollit per participar en el pavelló internacional i una de les obres seleccionades ha 
estat el museu de la Ciència i del Clima de Lleida de l’arquitecte Toni Gironès. Creu que 
la importància era evident. Creu que és un orgull que una obra municipal hagi estat 
escollida. Explica també que en la biennal artística, l’any passat, hi va ser present la 
Fundació Sorigué. A efectes de costos municipals només hi va anar l’alcalde (no hi va 
anar cap altre membre de la Corporació, ni del Gabinet, Premsa, etc.). El cost per 
l’Ajuntament ha estat el bitllet d’avió (350 euros), 2 nits d’hotel (306 euros), les dietes 
que corresponguin legalment i el transport públic.  
 
El Sr. Vega  no comparteix que l’alcalde hi hagués d’anar, tenint en consideració que es 
tracta de l’exposició de l’obra d’un arquitecte. El Sr. alcalde discrepa d’aquesta opinió.  
 
Número 16. El Sr. Vega  pregunta quin cost va tenir el dinar de cloenda del programa 
d’activitats de la gent gran que es va fer el passat dia 24 de maig. També pregunta a 
quina partida es computarà.  
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El Sr. alcalde  diu que li faran arribar les dades. Suposa que la despesa serà imputada a 
les partides dedicades a la gent gran.  
 
Número 17. El Sr. Osorio fa un prec demanant que es transmeti la felicitació del 
Plenari al Sr. Saul Craviotto per la medalla d’or que ha obtingut al darrer campionat de 
Piragüisme i que li dóna dret a participar en els jocs olímpics de Rio de Janeiro (la seva 
tercera participació olímpica).  
 
Número 18. El Sr. Osorio vol fer constar també el record afectuós i respectuós a en 
Juanjo Garra, atès que avui és el tercer aniversari de la seva mort.  
 
El Sr. alcalde  agraeix la sensibilitat dels dos precs que ha formulat el Sr. Osorio. 
 
Número 19. La Sra. Culleré pregunta quin és l’estat actual de l’expedient de disciplina 
urbanística obert amb relació a l’ampliació de l’habitatge el Sr. JLP a l’Horta de Lleida 
que té com a titular la societat mercantil Plagar i Serveis Socials SL.  
 
El Sr. Larrosa  diu que contestarà per escrit.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari,  Vist i plau, 
  L’alcalde, 
 
 


